
BEZPŁATNY TYGODNIK POWIATU PIASECZYŃSKIEGO

365 (9) 
2021

ISSN 2300–5688

\\\    Piaseczno 
– Pojawią się kolejne 
ścieżki rowerowe s. 7

\\\    Historia 
– Krótka opowieść  
o ppłk. Surmackim s. 12

\\\    Góra Kalwaria 
– Zagospodarowanie 
placu przy skarpie s. 4

\\\    Góra Kalwaria 
– Deweloper rozkopał  
i zostawił s. 7

\\\    Konstancin-Jeziorna 
– Lodowisko ponownie  
w Parku Zdrojowym s. 2

P I A S E C Z N O \\\ G Ó R A K A L W A R I A \\\ K O N S T A N C I N - J E Z I O R N A \\\ L E S Z N O W O L A \\\ P R A Ż M Ó W \\\ T A R C Z Y N

15 GRUDNIA 2021

Sygnalizacja 
prawie gotowa
\\\ KOLONIA LESZNOWOLA

Prace przy przebudowie skrzyżowania DW 721 z ulicą Postępu 
dobiegają końca. Sygnalizacja powinna zacząć działać jeszcze  
w tym tygodniu. To jednak nie koniec utrudnień drogowych w tej 
okolicy. 

Skrzyżowanie ma być bezpieczne, a ruch bardziej płynny dzięki lewoskrętom

\\\ TARCZYN

W zderzeniu samochodu 
osobowego z pociągiem 
towarowym na niestrzeżonym 
przejeździe kolejowym  
zginęła młoda kobieta  
w zaawansowanej ciąży  
oraz dwuletnie dziecko. 

D tragedii doszło w poniedziałek 13 
grudnia około godziny 15.30 w 

miejscowości Many w gminie Tarczyn. 
Samochód osobowy marki citroen C3 
wjechał pod pociąg towarowy.

Tragedia na torach

Przejazd kolejowy jest niestrzeżony i znajduje się przy nieoświetlonej drodze

Na balkonie Przystanku Kultura orkiestra zagrała znane świąteczne piosenki

Kiermasz 
świąteczny

\\\ PIASECZNO

dokończenie na str. 3
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AKTUALNOŚCI

\\\ KONSTANCIN-JEZIORNA

Trwają ostatnie przygotowania 
do uruchomienia gminnej 
ślizgawki w Parku Zdrojowym 
w Konstancinie-Jeziornie. 
Oficjalne otwarcie  
zaplanowano podczas  
Jarmarku Świątecznego. 

W ubiegłym roku lodowisko w 
Konstancinie-Jeziornie nie dzia-

łało. Powodem była trwająca pandemia 
COVID-19. W tym roku jesienią radni za-
częli jednak nalegać, aby niezależnie od 
prognoz związanych z pandemią, GOSiR 

zorganizował ślizgawkę dla mieszkań-
ców. Tak też się stało. Obecnie, w stałej 
lokalizacji, obok Amfiteatru w Parku 
Zdrojowym trwa montaż sztucznego 
lodowiska. Tafla powinna być gotowa 
do jazdy w najbliższych dniach, choć 
oficjalne otwarcie konstancińskiego 
lodowiska zaplanowano na 19 grud-
nia, kiedy to w Parku Zdrojowym od-
bywać się będzie Jarmark Świąteczny. 
Ślizgawka ma działać do końca lutego  
2022 roku.

\\\   Godziny otwarcia i cennik
Lodowisko będzie funkcjonowało 

podobnie jak w latach ubiegłych. Od 
poniedziałku do piątku będzie czyn-
ne w godz. 8.00-21.00, w weekendy 
natomiast w godz. 10.00-22.00 (z pół-
godzinnymi przerwami technicznymi, 
ostatnia przed zamknięciem). W okresie 

świąteczno-noworocznym obiekt bę-
dzie czynny:
• 24 grudnia 2021 r. w godz. 10.00-
16.00,
• 25 i 26 grudnia 2021 r. w godz. 10.00-
22.00,
• 31 grudnia 2021 r. w godz. 10.00-
16.00,
• 1 stycznia 2022 r. w godz. 16.00-22.00.

Dorośli za jednorazowy wstęp na 
lodowisko (sesja 1,5-godzinna) zapłacą 
5 zł, a uczniowie i studenci (po okazaniu 
ważnej legitymacji) – 3 zł. Bezpłatnie z 
obiektu mogą korzystać dzieci i mło-
dzież z konstancińskich szkół:
• w ramach zajęć wychowania fizyczne-

go (od poniedziałku do piątku w godz. 
8.00-15.00),
• w okresie przerwy świątecznej (od 23 
do 31 grudnia 2021 r. w godz. 10.00-
16.00),
• w okresie ferii zimowych (od 31 
stycznia 2022 r. do 11 lutego 2022 r., od 
poniedziałku do piątku, w godz. 10.00-
16.00).

– Bezpłatnie z lodowiska skorzy-
stamy także 19 grudnia 2021 r. z okazji 
Jarmarku Świątecznego oraz 30 stycz-
nia 2022 r. podczas dnia otwartego z 
okazji Wielkiej Orkiestry Świątecznej 
Pomocy – informuje gmina.

Na miejscu można wypożyczyć 
łyżwy (10 zł), kask ochronny (3 zł) czy 
chodzik do nauki jazdy (10 zł za 45 mi-
nut). Można też naostrzyć łyżwy i kupić 
jednorazowe skarpetki.

Agnieszka Maj

Lodowisko ponownie 
w Parku Zdrojowym

Ślizgawka tradycyjnie stanęła obok Amfiteatru
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T rwająca od kilku miesięcy prze-
budowa skrzyżowania obok przy-

chodni „Tolek” zbliża się do finału. In-
westycję tę realizował powiat, dzięki za-
wartemu z MZDW porozumieniu. Gdy-
by nie inicjatywa starosty Ksawerego 
Guta, który wyraził gotowość przejęcia 
tego zadania od zarządcy nadrzędnej 
drogi, czyli MZDW, na poprawę bezpie-
czeństwa na tym skrzyżowaniu pewnie 
jeszcze trochę byśmy poczekali. Projekt 
przebudowy wykonała już kilka lat te-
mu gmina Lesznowola, ale czekał na 
realizację przez samorząd wojewódzki. 
W tym roku wreszcie udało się sprawę 
doprowadzić do szczęśliwego finału. 
Powiat postanowił połączyć przebudo-
wę samego skrzyżowania ulic Postępu 
i Słonecznej z modernizacją własnej 
drogi – ulicy Postępu, na odcinku od 
skrzyżowania przy przychodni „Tolek” 
do Bobrowca. W ten sposób, skoro i 
tak droga zamknięta była dla ruchu ze 
względu na przebudowę skrzyżowania, 
udało się ją doprowadzić do stanu, któ-
ry powinien ucieszyć nie tylko licznie 
przejeżdżających tędy kierowców, ale 
również pieszych. Obok nowej jezdni 
powstał bowiem ciąg pieszo-rowerowy. 
Na kłopotliwym skrzyżowaniu ulic Po-
stępu, Mazowieckiej, Przyleśnej i Leśnej 
zostało zaś zbudowane rondo, z któ-
rego kierowcy korzystają już od kilku 
tygodni. 

\\\   Ruch wahadłowy  
również zniknie

Skrzyżowanie ulic Postępu i Sło-
necznej, poza pełną sygnalizacją świet-
lną, zyskało również lewoskręty na 
wszystkich czterech wlotach na skrzy-
żowanie oraz przejścia dla pieszych po-
łączone z prowadzącymi do nich chod-
nikami. Inwestycja będzie kosztowała 
ponad 5,16 mln zł. 

– Ruch na skrzyżowaniu puścimy, 
gdy sygnalizacja zostanie odebrana 
przez władze wojewódzkie – powie-
dział nam starosta Ksawery Gut. – Po-
winno to nastąpić pod koniec bieżącego 
tygodnia.

Czy puszczenie ruchu na ulicy Po-
stępu odblokuje skrzyżowanie przy 
przychodni „Tolek”? 

Na drodze wojewódzkiej 721 wciąż 
bowiem obowiązuje ruch wahadłowy, 
który wprowadziło w październiku 
GDDKiA w związku z budową drogi 
serwisowej dla budowanej trasy S7. 
Wprawdzie zgodnie z informacją za-
mieszczoną na stronie internetowej 
inwestycji mowa była o tym, że ruch 
wahadłowy będzie obowiązywał około 
3 tygodni i utrudnienia skończą się w 
listopadzie, ale nadal ruch na ul. Sło-
necznej odbywa się wahadłowo. Jeśli 
rozwiązanie to miałoby się utrzymać 
konieczne będzie dodatkowe wyregu-
lowanie ruchu z zamkniętych dotąd 
wlotów na skrzyżowanie z ul. Postępu.

Jak poinformowała nas rzecznik 
warszawskiego oddziału GDDKiA prace 
te zakończyły się w listopadzie, zgodnie 
z planem.

– Natomiast istniejący ruch wahad-
łowy związany jest z przebudową od-
cinka ul. Słonecznej na skrzyżowaniu z 
ulicą Postępu realizowanego przez Sta-

rostwo Powiatowe w Piasecznie – za-
znaczyła Tarnowska. W związku z tym 
czasowa organizacja ruchu powinna 
przestać obowiązywać po zakończeniu 
prac przez powiat.

\\\   Kolejne odcinki  
do remontu

Jeśli chodzi o dalszy ciąg przebudo-
wy drogi powiatowej, obecnie na po-
boczu ulicy Mazowieckiej trwają prace 
prowadzone przez gazownię. 

– Pozostałe kolizje sieci są już za-
łatwione, wobec czego, jak tylko prace 
przy sieci gazowej zostaną zakończone 
i zrobi się ciepło, dokończymy budowę 
odcinka do ronda przy ulicy Żwirowej. 
Prace drogowe powinny potrwać około 
3 tygodni i zakończyć się wiosną – mówi 
Ksawery Gut.

Wiosną planowane jest również 
rozpoczęcie prac przy przebudowie 
kolejnego odcinka ulicy Postępu. Tym 
razem od skrzyżowania przy przychod-
ni „Tolek” do skrzyżowania z ulicą Krasi-
ckiego. Na tym ostatnim skrzyżowaniu 
powiat zaplanował budowę kolejnego 
ronda. 

Poprawa stanu drogi oraz jej bez-
pieczeństwa jest tym ważniejsza, że 
do czasu wybudowania nowego prze-
biegu drogi 721, ulica Postępu w spo-
rej mierze przejmie ruch z węzła Za-
mienie. Zgodnie z wymogami GDDKiA 
postawionymi w ostatnim przetargu 
na budowę odcinka B trasy S7, jej prze-
jezdność powinna być zapewniona już 
w październiku 2022 roku, a wszystkie 
prace przy budowie tzw. Puławskiej Bis 
mają zakończyć się w I kwartale 2024 r.

Tekst i zdjęcia Agnieszka Maj

Sygnalizacja prawie gotowa

Ulica Postępu poza nową nawierzchnią zyskała też ciąg pieszo-rowerowy
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Zima to okres zwiększonej liczby za-
chorowań na grypę oraz innych chorób 
górnych dróg oddechowych na które na-
rażone w szczególności są dzieci i osoby 
starsze. Aby cieszyć się dobrym zdrowiem 
lub łagodnie przechodzić okresy gorszego 
samopoczucia, warto zawczasu wzmocnić 
odporność swojego organizmu. Można to 
zrobić w komorze normobarycznej Normo 
Life, która jest dostępna w Konstancinie-
-Jeziornie.

Tlen to życie i zdrowie
W komorze ciśnieniowej Normo Life 

znajduje się specjalna mieszanka powie-
trza, w której jest nawet do 40 proc. tlenu, 
a więc niemal dwukrotnie więcej niż w wa-
runkach naturalnych. Wchłanianie tlenu do 
komórek umożliwia bezpieczna zawartość 
dwutlenku węgla, dochodząca do 1,9 proc 
oraz podniesione do 1500 hPa ciśnienie. 
Tlenoterapia stanowi świetną profilaktykę 
przed chorobami, ponieważ wzmacnia od-
porność. Dzięki niej dotleniane są komórki 
tworzące układ immunologiczny, organizm 

ma więcej siły do zwalczania zakażeń i jest 
w stanie skuteczniej przeciwstawić się 
wszelkim wirusom i bakteriom. Co więcej, 
w rozwoju wielu chorób istotną rolę odgry-
wają bakterie beztlenowe. Dostarczony tlen 
działa na nie toksycznie i w znaczny sposób 
ograniczamy ich szkodliwe działanie. Warto 
też wspomnieć o działaniu tlenu na komórki 
rakowe, które również są beztlenowcami 
i nie mogą przetrwać w obecności dużej 
ilości tlenu. 

Prozdrowotny wodór
Znajdująca się w komorze mieszanka 

powietrza jest również dodatkowo wzboga-
cona w wodór, którego jest nawet do 20 tys. 
razy więcej niż w środowisku naturalnym. 
Okazuje się, że takie stężenie ma pozytywny 
wpływ na nasze zdrowie. Oddziałuje on na 
komórki, będąc silnym antyoksydantem i 
mając właściwości przeciwzapalne. Dzięki 
temu życie komórek wydłuża się. Ponadto 
wspiera zdrowie jelit, łagodzi reakcje aler-
giczne i pomaga pozbyć się szkodliwych 
substancji z organizmu. Dzięki zwiększonej 

zawartości wodoru automatycznie zwięk-
sza się zdolność organizmu do walki z in-
fekcjami, które wywołał wirus czy bakteria.

Przyjemne i bezpieczne seanse
Proces natleniania w komorze nor-

mobaryczne Normo Life jest całkowicie 
bezpieczny dla dzieci i dorosłych. Komora 
posiada wszystkie niezbędne certyfikaty. 
Ponadto jako jedyni w Polsce w komorze 
Normo Life znajduje się urządzenie do de-
kontaminacji powietrza, które eliminuje 
wszystkie drobnoustroje. Dzięki temu nie 
ma ryzyka zarażenia się bakteriami czy wi-
rusami od osób przebywających wewnątrz 
komory.

Podczas sesji osoby mogą korzystać 
z wody Red-Ox, która została nasycona 
cząsteczkami wodoru. Unicestwia on nie-
bezpieczne dla organizmu wolne rodniki, 
usuwa toksyny i zasila komórki energią. 

W trosce o zdrowie tlenoterapia w ko-
morze normobarycznej Normo Life powin-
na stać się nowym nawykiem zdrowego 
stylu życia i korzystać z niej systematycznie.

Wzmocnij odporność naturalnie dzięki dotlenieniu 
organizmu w komorze normobarycznej
Komora normobaryczna Normo Life, która znajduje się przy ul. Wilanowskiej 50 w Konstancinie-Jeziornie 
nie tylko wspomaga leczenie wielu schorzeń, ale także wzmacnia odporność organizmu na bakterie  
i wirusy, co jest niezwykle istotne zwłaszcza w sezonie zimowym.

   podnosi odporność organizmu
  wzmacnia kości
  wspomaga szybką regenerację 
organizmu po przebytych  
chorobach i COVID-19

  poprawia kondycję fizyczną  
i psychiczną 
  spowalnia proces starzenia się  
organizmu
  zmniejsza stany zapalne

Komora normobaryczna Normo Life w Konstancinie-Jeziornie przy ul. Wilanowskiej 50 jest otwarta od poniedziałku do niedzieli. Więcej informacji na stronie: www.normolife.com lub pod tel. 721 887 887

KOMORA NORMOBARYCZNA

ul. Wilanowska 50, Konstancin-Jeziorna
tel. 721 887 887, www.normolife.com

\\\ PIASECZNO

W niedzielę 12 grudnia 
odbył się coroczny kiermasz 
świąteczny na piaseczyńskim 
rynku. 

J ak co roku, w centrum Piaseczna 
odbył się kiermasz, podczas którego 

na mieszkańców czekały liczne atrak-
cje, animacje dla dzieci i sporo sma-
kołyków. W tym roku, ze względu na 
sytuację epidemiologiczną, kiermasz 
miał skromniejszą oprawę. Nie odby-
ło się uroczyste włączenie świateł na 
choince, choć oczywiście świąteczne 
drzewko ozdabiało rynek podczas 
kiermaszu. Pomimo tego frekwencja  
dopisała.

Między godziną 11.00 a 16.00 na 
placu Piłsudskiego rozstawiono kramy z 
wyrobami rękodzielniczymi oraz świą-
tecznymi smakołykami. To był idealny 
moment na zdobycie naprawdę wyjąt-
kowych i niepowtarzalnych prezentów 
świątecznych. Można było kupić ręcznie 
robione ozdoby choinkowe, stroiki na 

wigilijne stoły, a także najwyższej jako-
ści produkty spożywcze. Na najbardziej 
wyziębionych mieszkańców czekała cie-
pła herbata, kawa lub bezalkoholowe 
grzańce z dodatkiem soku borówkowe-
go i jabłkowego. Świąteczną atmosferę 
podgrzewała grająca na balkonie Przy-
stanku Kultura orkiestra dęta.

Na rynku mieszkańcy Piaseczna 
mogli spotkać szczudlarzy i ciekawie 
przebranych aktorów, którzy rozdawali 
przekazane przez gminę drobne upo-
minki i cukierki. Wszystkim udzieliła się 
świąteczna atmosfera.

Tekst i zdjęcia Piotr Lis

Kiermasz świąteczny
– Zgłoszenie otrzymaliśmy o go-

dzinie 15.28. Citroen C3 zderzył się z 
pociągiem towarowym relacji Dąbrowa 
Górnicza – Małaszewicze na przejeździe 
niestrzeżonym ze znakiem „stop” i krzy-
żem świętego Andrzeja – poinformo-
wała Magdalena Gąsowska z Komendy 
Powiatowej Policji w Piasecznie. Autem 
podróżowała trzyosobowa rodzina. 
28-letnia kobieta zginęła na miejscu, 
ratownicy medyczni próbowali urato-
wać dwuletnie dziecko, ale po kilkuna-
stominutowej reanimacji stwierdzili 
zgon. Kierujący samochodem 38-letni 
mężczyzna nie wymagał hospitalizacji. 
Policja potwierdza, że kobieta, która 
zginęła w wypadku, była w zaawanso-
wanej ciąży. W akcji ratunkowej brało 
udział 6 zastępów straży pożarnej, po-
licja i załoga karetki pogotowia.

– Niewiele pamiętam akcji, z któ-
rych wracaliśmy w milczeniu. Niestety 
dziś przegraliśmy walkę – napisali stra-
żacy z Tarczyna na swoim profilu na Fa-
cebooku. – Burmistrz Tarczyna Barbara 
Galicz, po kontakcie z nami zapewniła, 

że zrobi wszystko, żeby nie zostawić 
bliskich kobiety, która zginęła samych 
w obliczu tragedii.

Mieszkańcy Tarczyna są bardzo 
poruszeni tragedią, która dotknęła ro-
dzinę. Część kierowców przekonuje, 
że do tragedii mogły się przyczynić złe 
warunki na drodze. Przejazd kolejowy 
jest niestrzeżony i znajduje się przy 
nieoświetlonej drodze, na której do-
datkowo mogło być ślisko. Jak wynika 
z komentarzy internautów pługosolar-
ki pojawiły się na miejscu dopiero po 
tragedii.

– Ze wstępnych ustaleń wynika, że 
najprawdopodobniej kierowca nie za-
stosował się do znaku stop przed prze-
jazdem – poinformowała Magdalena 
Gąsowska z KPP Piaseczno. Zastrzegła 
jednak, że przyczyny tragedii ustali 
śledztwo prowadzone pod nadzorem 
prokuratury. Między innymi zlecona 
zostanie opinia z zakresu rekonstrukcji 
wypadków.

Piotr Lis

Tragedia na torach

Podczas kiermaszu mieszkańcy mogli kupić ręcznie robione ozdoby świąteczne

\\\ ZIMOWE DŹWIĘKI W HUGONÓWCE               
W sobotę, 18 grudnia o godz. 18.00 w Hugonówce przy ul. Mostowej 15 od-
będzie się koncert uczestników sekcji muzycznych Konstancińskiego Domu 
Kultury. 
Wystąpią młodzi wokaliści Studia Piosenki działającego w KDK, dla których będzie 
to debiut na scenie. Zaprezentują się także młodzi adepci sztuki gitarowej oraz 
uczestnicy sekcji klawiszowych – pianina i keyboardu. W programie usłyszymy 
tradycyjne polskie kolędy i pastorałki. 
Nie zabraknie również swingujących, amerykańskich kompozycji sięgających po-
łowy ubiegłego wieku. Koncert będzie wspaniałą okazją dla rodziny, która będzie 
mogła zobaczyć efekty pracy swoich najbliższych, dla uczestników, którzy zapre-
zentują swoje talenty, a także dla wszystkich gości. Mamy nadzieję, że ta muzyczna 
podróż wprowadzi publiczność w świąteczny nastrój. Wstęp wolny, liczba miejsc 
ograniczona, bezpłatne wejściówki do odbioru w recepcji KDK w dniu spektaklu 
od godz. 12.00, reżim sanitarny.

\\\ KONSTANCIN-JEZIORNA 

dokończenie 
ze str. 1

dokończenie ze str. 1
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\\\ POWIAT

Podczas gali 7 grudnia  
2021 roku poznaliśmy  
wyniki I Rankingu Gmin 
Województwa Mazowieckiego. 
W wydarzeniu wzięło udział 
ponad 200 uczestników. 

K onkurs Rankingu Gmin jest inicja-
tywą realizowaną przez Funda-

cję Rozwoju Demokracji Lokalnej im. 
Jerzego Regulskiego. W tym roku, we 
współpracy z Urzędem Statystycznym 

w Warszawie, Fundacja zorganizowała 
I Ranking Gmin Województwa Mazo-
wieckiego.

Celem konkursu było promowanie 
gmin wyróżniających się na tle innych 
pod względem rozwoju społeczno-go-
spodarczego. W ramach przedsięwzię-

cia ocenie poddawane były wszystkie 
gminy województwa mazowieckiego 
(bez miast na prawach powiatu). 

– Fundacja prowadziła podobne 
rankingi w wielu miejscach w całej Pol-
sce. Na fali tych dobrych doświadczeń 
rozszerzyliśmy, we współpracy z GUS, 
nasze rankingi na całą Polskę – powie-
dział prezes zarządu Fundacji Rozwoju 
Demokracji Lokalnej, Cezary Trutkow-
ski.

\\\   Metodologia rankingu
Stworzenie rankingu było możliwe 

dzięki wnikliwej analizie danych doty-
czących 16 wskaźników obejmujących 
sferę gospodarczą, społeczną, środo-
wiskową i przestrzenną. Pod uwagę 
brane były również między innymi 

dochody budżetu gmin w przeliczeniu 
na 1 mieszkańca w latach 2018-2020. 
Kolejnym wskaźnikiem było zadłużenie, 
wydatki na oświatę, kulturę czy ochronę 
powietrza i klimatu. 

Podczas oficjalnej części organi-
zatorzy wręczyli nagrody przedstawi-
cielom najlepszych gmin. Wśród gmin 
wiejskich zwyciężyła gmina Michało-
wice. Na drugim miejscu znalazła się 
gmina Lesznowola.

W kategorii Gminy miejsko-wiejskie 
na podium znalazły się gminy: Ożarów 
Mazowiecki, Grodzisk Mazowiecki oraz 
na trzecim miejscu Piaseczno. Zaraz za 
podium, na miejscu czwartym znalazła 
się gmina Konstancin-Jeziorna.

Piotr Lis

Piaseczno i Lesznowola w czołówce 
najlepszych gmin Mazowsza

Dyplom odebrał burmistrz Daniel Putkiewicz

Projektant informował, że na działce zaplanowano wydzielenie trzech  
mniejszych placów zabaw
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Celem konkursu było 
promowanie gmin 
wyróżniających się  

na tle innych  
pod względem rozwoju 

społeczno-gospodarczego

\\\ GÓRA KALWARIA

Przy skarpie wiślanej 
powstanie nowe miejsce 
odpoczynku i rekreacji.  
W zeszłym tygodniu projektant 
placu zaprezentował finalną 
wersję koncepcji. 

N a terenie byłej jednostki wojsko-
wej przy przedłużeniu ulicy por. 

Białka – naprzeciwko Ośrodka Kultu-
ry, powstanie miejsce, które umożliwi 
wszystkim, bez względu na wiek, cie-
kawe spędzenie czasu wolnego na świe-
żym powietrzu.

10 grudnia Urząd Gminy Góra 
Kalwaria zorganizował spotkanie, na 
którym projektant parku Piotr Doniec 
przedstawił końcowe zarysy projektu. 

– Teren przy ulicy Sajny, o którym 
wspominam, jest terenem zdegradowa-
nym. Budynki znajdujące się na działce 
są w złym stanie technicznym, gotowe 
do wyburzenia. Odświeżymy to miejsce. 

Przedłużymy również ulicę por. Białka – 
mówił Piotr Doniec.

Przy nowej części ulicy por. Białka 
powstaną nowe, prostopadłe miejsca 
parkingowe oraz chodnik.

Na placu stanie między innymi wiel-
ka, dwunastometrowa wieża, na czubku 
której znajdzie się domek dla dzieci ze 
zjeżdżalnią. Całość będzie podtrzymy-
wana stalowymi linami, które mają za-
bezpieczać konstrukcję i utrzymywać ją 
w pionie. Wysoka wieża z przeplotnią 
zapewni miejsce dla 60 osób bawiących 
się jednocześnie. Pod pająkiem znajdzie 
się bezpieczna nawierzchnia, przezna-
czona na plac zabaw.

W centralnym punkcie parku stanie 
altana, a w niej stoliki do szachów i chiń-
czyka. Oprócz placów zabaw, stref sen-
sorycznych, miejsc do ćwiczeń, które zo-
staną rozmieszczone na całym obszarze 
parku, w niedalekiej przyszłości przy 
ulicy Sajny powstanie również żłobek.

Piotr Lis

Zagospodarowanie 
placu przy skarpie
wiślanej
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\\\ KONSTANCIN-JEZIORNA

Plany utworzenia drugiej 
konstancińskiej Jadłodzielni, 
zlokalizowanej bliżej centrum 
miasta, w końcu się ziszczą. 
Kolejny punkt powstanie dzięki 
zaangażowaniu mieszkańców. 

U tworzona pod koniec 2018 roku 
w Skolimowie Jadłodzielnia cieszy 

się sporym zainteresowaniem, zarówno 
osób, które zostawiają w niej produkty 
spożywcze, ubrania, zabawki, a nawet 
meble, jak i tych, które korzystają z nie-
potrzebnych już innym przedmiotów 
czy nadmiaru produktów spożywczych. 
Od początku jednak były plany utwo-
rzenia drugiego takiego punktu, bliżej 
centrum miasta lub w Mirkowie. Udało 
się nawet wstępnie porozumieć w tej 
sprawie z gminą, która była skłonna 
udostępnić miejsce na postawienie 
lodówki w budynku przy ulicy Anny 
Walentynowicz. Jednak ze względu na 
wymogi formalne stawiane przez samo-
rząd wolontariuszom, którzy zorgani-
zowali Jadłodzielnię obok siedziby OSP 
Skolimów, ostatecznie inicjatywa ta nie 
doczekała się realizacji.

Kilka dni temu na lokalnych forach 
Marzena Parys-Bednarczyk poinformo-
wała, że po Nowym Roku Konstancin 
będzie miał kolejną Jadłodzielnię. Lo-
dówka kupiona w tym celu przez jed-
nego z mieszkańców, stanie obok Galerii 
Lima przy ulicy Warszawskiej 31. Ko-

lejny z mieszkańców zabezpieczył lo-
dówkę wewnątrz galerii handlowej. Na 
liście osób wspierających ideę powsta-
nia nowego punktu jest stolarz, który 
obiecał wykonać za darmo zabudowę, 
która ochroni lodówkę i pozwoli zo-
stawić też obok rzeczy niewymagające 
przechowywania w lodówce. Potrzebne 
są jedynie materiały do wykonania za-
budowy, ale pomysłodawcy liczą, że uda 
się zebrać na nie fundusze lub znajdzie 
się ktoś, kto może przekazać kilka płyt.  

Wprawdzie nowa konstancińska 
Jadłodzielnia jeszcze nie zdąży się zapeł-
nić po świętach, ale jeśli przygotujemy 
za dużo jedzenia na święta czy Sylwe-
stra, zamiast je wyrzucić, pamiętajmy, że 
można się nim podzielić z innymi, zanim 
się zepsuje. Możemy skorzystać z Jad-
łodzielni w Skolimowie obok OSP przy 
ulicy Pułaskiego 72 oraz Jadłodzielni 
w Piasecznie przy ulicy Warszawskiej 
1. Do lodówki czy na półki możemy 
przynieść opakowane i opisane dania 
gotowe (ważne jest podanie daty wyko-
nania lub przydatności), ale też różnego 
rodzaju produkty paczkowane, owoce, 
warzywa czy ciasta.

Agnieszka Maj

Nowa Jadłodzielnia

Na Anhellego stanęły szykany, których zadaniem jest spowolnienie ruchu  
na ulicy
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\\\ PIASECZNO

Ulica Anhellego w Gołkowie 
zyskała odwodnienie  
i kanalizację deszczową. Teraz 
na ulicy postawiono szykany 
spowalniające ruch drogowy. 

U lica Anhellego od lat była nie-
utwardzona. Mieszkańcy, którzy 

walczyli o odwodnienie drogi, kanaliza-
cję oraz asfalt, próbowali zainteresować 
swoją sprawą włodarzy miasta. Wzięli 
sprawy w swoje ręce, stworzyli profil 
na facebooku „Asfalt na Anhellego”, za-
wieszali na ogrodzeniach rymowane 
wierszyki, które miały zwrócić uwagę 
na problemy tutejszych mieszkańców. 

– Początki naszych starań sięgają 
2008 roku. Wnioskowaliśmy wówczas 
przede wszystkim o odwodnienie ulicy 
Anhellego. To był czas, kiedy pierwsze 
pisma i rozmowy były kierowane przez 

mieszkańców do naszych ówczesnych 
władz samorządowych – czytamy w 
mediach społecznościowych.

Najważniejszą kwestią było od-
wodnienie starej drogi, bowiem samo 
wylanie asfaltu spowodowałoby kolejne 
problemy. Na ulicy od lat tworzyły się 
– sięgające od płotu do płotu – wielkie 
kałuże. 

Działania mieszkańców odniosły 
skutek – na początku listopada 2021 
roku ulica zyskała odwodnienie, kana-
lizację deszczową oraz asfalt.

\\\   Najpierw asfalt, teraz  
spowalniacze

Zaraz po pracach prowadzonych 
na początku listopada na Anhellego 
postawiono również szykany, których 
zadaniem jest spowolnienie ruchu na 
drodze. 

Zapytaliśmy włodarzy miasta, dla-
czego powstały tam szykany zamiast 

progów zwalniających, które są popu-
larniejszą infrastrukturą drogową spo-
walniającą ruch drogowy.

– Zarówno szykany, jak i spowalnia-
cze są elementami uspokojenia ruchu. 
Wybór sposobu spowalniania zależy 
od wielu czynników, np. od lokalizacji 
i odległości pomiędzy bramami wjaz-
dowymi, sposobem zagospodarowania 
poboczy, szerokością jezdni, lokalizacją 
miejsc parkingowych itp. – informu-
je wiceburmistrz Piaseczna, Robert  
Widz.

\\\   Progi, czy szykany?
Najczęściej stosowanym sposobem 

na wymuszenie zmniejszenia prędko-
ści są jednak progi zwalniające, które 
potocznie nazywamy „śpiącymi poli-
cjantami”. Dobrze wykonany garb jest 
skuteczny, a przy tym niegroźny dla sa-
mochodów – o ile zachowuje się odpo-
wiednio niskie prędkości przejazdowe.

– My preferujemy montowanie szy-
kan, które zawężają światło ulicy i jeśli 
to możliwe na nowych ulicach wybie-
ramy taki sposób uspokojenia ruchu – 
dodaje, Robert Widz.

Dzięki akcjom prowadzonym przez 
mieszkańców ulicy Anhellego, wszyscy 
mogą cieszyć się z nowego odwodnie-
nia drogi, świeżego asfaltu oraz szykan, 
które spowolnią najszybszych na uli-
cy. Okazuje się, że działania, które na 
pierwszy rzut oka mogą wyglądać na 
zabawne, przynoszą pozytywne skutki.

Piotr Lis

Ulica Anhellego ze zmianami
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Projekt w całości był finansowany ze 
środków Europejskiego Funduszu Spo-
łecznego w ramach Programu Operacyj-
nego Wiedza Edukacja Rozwój i został 
zrealizowany w całości pomimo trudnej 
sytuacji pandemicznej. 
Celem projektu było:
•  podniesienie kompetencji językowych 

u uczniów;
•  rozwijanie wiedzy o innych kulturach, 

historii;
•  nawiązanie kontaktów z innymi  

uczniami w celu wytworzenia bliskich 
więzi i zrozumienia różnorodnych  
przynależności człowieka;

•  rozwijanie świadomości społecznej,  
w tym korzyści związanych z obecnoś-
cią kraju w Unii Europejskiej;

•  kształcenie umiejętności pracy  
w grupach;

•  poszerzenie zainteresowań 
i wyobraźni twórczej ucznia;

•  poznanie swoich mocnych stron  
i podniesienie pewności siebie  
u uczniów;

•  poznanie innych modeli edukacji  
i zapoznanie się z możliwościami dal-
szej edukacji w innych krajach;

•  podniesienie kompetencji  
informatycznych.

Podczas realizacji działań projekto-
wych uczniowie uczestniczyli w zajęciach 
przygotowawczych z języka angielskiego, 

informatyki, zajęciach kulturowych i psy-
chologicznych oraz wzięli udział w 5-dnio-
wych wyjazdach zagranicznych do szkół 
partnerskich w Hiszpanii i we Włoszech. 

W dniach 15-22.06.2021 roku grupa 
15 uczniów uczestniczyła w wyjeździe do 
Hiszpanii – do szkoły Institut Escola Mare 
de Déu del Portal w miejscowości Batea. 
Podczas wizyty uczniowie przełamywa-
li bariery językowe, poznawali tradycję, 
geografię i kulturę Hiszpanii. Poprzez 
edukację pozaformalną (wycieczki edu-
kacyjne, „żywe lekcje historii”, warsztaty 

muzealne) zgłębili sztukę modernistyczną 
(twórczość Gaudiego) oraz poznali proces 
produkcji wina i oliwy z oliwek. 

Drugi wyjazd odbył się w dniach 22-
28.10.2021 roku do Włoch, do Istituto 
Comprensivo „O. Fragnito” w San Geo-
rgio La Molara. W tej wizycie wzięło udział  
20 uczniów. Każdego dnia uczniowie po-
znawali kulturę gospodarzy, ich tradycje, 
tańce, stroje regionalne oraz kuchnię 
włoską. Uczestniczyli również w zajęciach 
przyrodniczych (lekcja o pszczołach), ma-
tematycznych i plastycznych. Ponadto 

zwiedzili także starożytne miasto Mate-
ra, Park Archeologiczny Pompeje, Miasto 
Pietrelcina, Neapol, Benevento, fabrykę 
czekolady w mieście San Marco dei Cavoti 
oraz miasta szkół goszczących, czyli San 
Giorgio la Molara oraz Montefalcone.

Ponadto, uczestnicy projektu wymie- 
nili się informacjami na temat swoich 
szkół, systemów edukacji oraz poznali spo-
soby prowadzenia lekcji we włoskiej i hisz- 
pańskiej szkole. Wspólnie stworzyli logo 
projektu. Każdego dnia trwania programu 
uczniowie zwiększali swoją wrażliwość 

na różnorodność społeczną, językową  
i kulturową oraz pokonywali uprzedzenia 
kulturowe i bariery językowe, nabywa-
li umiejętności efektywnej współpracy  
w grupie. Dzięki projektowi uczniowie 
mieli okazję na zawarcie nowych mię-
dzynarodowych relacji oraz mogli poznać 
gościnność krajów partnerskich. 

Wszyscy uczniowie zgodnie przyznają, 
ze nie żałują udziału w projekcie (pomimo 
trudnej sytuacji pandemicznej) i zachę-
cają wszystkich do udziału w tego typu 
przedsięwzięciach. 

Podróże kształcą i rozwijają
10 grudnia w Publicznej Szkole Podstawowej im. Marii Konopnickiej w Mrokowie odbyła się konferencja podsumowująca projekt ,,Żadnych granic  
między nami”, realizowany w ramach programu „Ponadnarodowa mobilność uczniów”, który wykonali uczniowie klas siódmych i ósmych w okresie  
od 20.06.2020 roku do 19.11.2021 roku.
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\\\ PIASECZNO

W przyszłym roku na terenie 
gminy planowane jest 
wybudowanie kilku ścieżek 
rowerowych wzdłuż ważnych 
arterii miasta. 

W Piasecznie przybędzie kilka 
kolejnych ścieżek rowerowych. 

Większość z nich pojawi się w miej-
scach, w których należy uzupełnić już 
istniejącą infrastrukturę. Zaplanowano 
chociażby budowę ścieżki rowerowej 
od ulicy Sienkiewicza do Dworca PKP 
przy ulicy Dworcowej. Droga rowero-
wa wybudowana będzie po wschodniej 
części ulicy, gdzie aktualnie znajduje się 
zniszczony chodnik.

– Wykonamy połączenie z nowo 
wybudowaną ścieżką na ulicy Dworco-

wej, która kończy się na skrzyżowaniu z 
ulicą Lotników. Wykonamy tam też no-
we przejście dla pieszych i przejazd dla 
rowerów – zapewnia w mediach spo-
łecznościowych Robert Widz, Zastępca 
Burmistrza Miasta i Gminy Piaseczno.

Kończy się budowa nowego połą-
czenia rowerowego od ulicy Wojska Pol-
skiego do ulicy Puławskiej, zaraz obok 
Skateparku. Ponadto, Gmina zaplano-
wała remont ścieżki rowerowej łączącej 

ulicę Energetyczną z ulicą Geodetów, 
biegnącej wzdłuż ulicy Puławskiej.

\\\   Kolejne projekty
Wciąż czeka na zrealizowanie pro-

jekt Budżetu Obywatelskiego Mazow-
sza, czyli budowa ścieżki rowerowej 
wzdłuż ulicy Okulickiego na odcinku 
od Laminy do ulicy Julianowskiej. 

Robert Widz poinformował w 
mediach społecznościowych, że Gmi-
na planuje również zbudować ścieżkę 
rowerową na ulicy Kościuszki do ulicy 
Sienkiewicza, a na ulicy Sienkiewicza 
w kierunku Zalesia Dolnego ścieżka 
powstanie w ramach obecnie projek-
towanej drogi. 

Ponadto, droga rowerowa może 
pojawić się na ulicy Nadarzyńskiej od 
ulicy Towarowej do ulicy Kilińskiego. 
Zostanie także przedłużony ciąg rowe-

rowy na ulicy Jana Pawła II od ulicy Po-
wstańców Warszawy aż do ulicy Armii 
Krajowej. 

Te ścieżki jednak są cały czas na 
etapie projektowania i najprawdopo-
dobniej nie powstaną w kolejnym roku 
kalendarzowym. To nie zmienia faktu, 
że Piaseczno zyska wiele kolejnych po-
łączeń rowerowych.

Piotr Lis

Pojawią się kolejne 
ścieżki rowerowe

Wzdłuż torów wąskotorówki w przyszłości będzie biegła ścieżka rowerowa
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\\\ GÓRA KALWARIA

Firma wyrównująca teren  
pod nowe osiedle zniszczyła 
tamy bobrowe i naruszyła 
chroniony obszar Natura 2000. 

P arę tygodni temu zrobiło się głośno 
w Internecie o przedsiębiorcy, któ-

ry swoimi działaniami naruszył obszar 
chroniony Natura 2000 nieopodal Sol-
ca. Prowadzone przy użyciu ciężkiego 
sprzętu prace budowlane doprowadziły 
do uszkodzenia pięciu tam, które zbu-
dowały bobry.

Obecnie teren wygląda jak opusto-
szały plac budowy. Deweloper przygo-
tował go pod szereg działek w „bezpo-
średnim sąsiedztwie Chojnowskiego 
Parku Krajobrazowego” – możemy 
przeczytać na banerze umieszczonym 
zaraz obok budowy. Osiedle, mające 
powstać przy ulicy Jaśminowej miało 
być „pierwszym osiedlem w stylu BO-
UTIQUE w Polsce”, jednak z hotelami 
butikowymi niewiele ma wspólnego.

O sprawie firmy niszczącej chronio-
ny obszar rozmawialiśmy z aktywistą, 
Danielem Petryczkiewiczem, który 
spotkał jednego z operatorów spycha-
cza pracujących na miejscu.

– Mężczyzna zrobił wielkie oczy, 
kiedy zapytałem go, czy ma zezwolenie 
na przekopywanie rzeki i burzenie tam 
bobrowych. On nawet nie wiedział, że to 
jest rzeka. Powiedział mi tylko, żebym 
skontaktował się z właścicielem działki 
– informuje Daniel Petryczkiewicz.

Próbowaliśmy skontaktować się z 
uciążliwym deweloperem, jednak ani 
strona internetowa, ani telefon kontak-
towy znajdujący się na banerze rekla-
mującym osiedle… nie istnieje. 

W tej sprawie odezwaliśmy się do 
Wojewódzkiego Inspektoratu Ochrony 
Środowiska.

– Obecnie analizujemy to zgło-
szenie. Nie wykluczamy konieczności 

zwrócenia się do innych instytucji, mo-
gących mieć informacje w zakresie prac 
przeprowadzonych w tej lokalizacji. Na 
przestrzeni ostatniego roku Regionalny 
Dyrektor Ochrony Środowiska w War-
szawie wydał decyzję zezwalającą na 
zniszczenie tam bobrowych na rzece 
Małej jedynie na wniosek Państwowego 
Gospodarstwa Wodnego Wody Polskie. 
Ewentualne dalsze działania Regional-
nego Dyrektora Ochrony Środowiska w 
Warszawie uzależnione są od informa-
cji, jakie uzyskamy w toku wyjaśniania 
zaistniałej sytuacji – mówi Agata Anto-
nowicz z Wojewódzkiego Inspektoratu 
Ochrony Środowiska.

\\\   Między ściętymi  
wierzbami

Z informacji, do których dotarł Da-
niel Petryczkiewicz dowiadujemy się, 
że najprawdopodobniej wyrównana 
działka zostanie teraz sprzedana. 

– To jednak nie zmienia faktu, że 
rzeka Mała została zniszczona, a pamię-
tajmy, że niszczenie tam bobrowych bez 
zezwoleń jest wykroczeniem – uzupeł-
nia Daniel Petryczkiewicz.

Na byłym terenie budowlanym nie 
ma już żadnego ciężkiego sprzętu ani 

tablicy informacyjnej zawierającej pod-
stawowe informacje o budowie. 

\\\   Wyciek ropy
Samo rozkopanie części obsza-

ru chronionego w Solcu to jednak nie 
wszystko. Podczas rozmów z Woje-
wódzkim Inspektoratem Ochrony Śro-
dowiska dowiedzieliśmy się, że rzeka 
Mała została najprawdopodobniej za-
nieczyszczona.

– Przeprowadzone przez Dele- 
gaturę WIOŚ w Radomiu rozpoznanie 
w terenie potwierdziło występowa-
nie filmu olejowego na powierzchni 
wody w rowie. Badanie nie wskazało 
jednak źródła zanieczyszczenia wo-
dy substancjami ropopochodnymi. 
Prawdopodobną przyczyną zanie-
czyszczenia mogły być wycieki pły-
nów eksploatacyjnych z maszyn robo-
czych prowadzących uprzednio prace 
ziemne w bezpośrednim sąsiedztwie 
rowu. Po otrzymaniu wyników ana-
liz planowane jest kontynuowanie 
działań wyjaśniających w sprawie 
– czytamy w piśmie uzupełniającym  
Warszawskiego Inspektoratu Ochrony  
Środowiska.

Tekst i zdjęcie Piotr Lis

Deweloper rozkopał 
i zostawił

Obszar znajdujący się w sąsiedztwie rzeki Małej został przygotowany  
pod budowę nowego osiedla

„Pamiętajmy,  
że niszczenie tam 

bobrowych bez zezwoleń 
jest wykroczeniem”
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\\\ NOWA IWICZNA

Po naszym artykule o wniosku 
mieszkańców do PKP  
o poprawę bezpieczeństwa 
w sąsiedztwie stacji w Nowej 
Iwicznej, gmina opublikowała 
artykuł, w którym chwali się 
osiągnięciem porozumienia  
z PKP. Jego efektem ma być m.in. 
budowa tuneli i wiaduktów 
ułatwiających komunikację  
w okolicach stacji. Czy, a przede 
wszystkim kiedy sytuacja może 
się poprawić?

P o tym, jak w ubiegłym tygodniu 
opublikowaliśmy artykuł „Sołtysi 

chcą zmian na stacji w Nowej Iwicznej”, 
gmina opublikowała na swojej stronie 
artykuł zatytułowany „Przejazdy kolejo-
we – kompromis osiągnięty!”. W swoim 
piśmie skierowanym do pionu odpo-
wiadającego za realizację inwestycji w 

PKP PLK, sołtysi Nowej Iwicznej, Nowej 
Woli i Zgorzały wspierani przez rad-
nego Grzegorza Gonsowskiego, popro-
sili o pilne podjęcie rozmów na temat 

potrzeby poprawy bezpieczeństwa na 
stacji w Nowej Iwicznej oraz w jej są-
siedztwie. Władze gminy przekonują, 
że rozwiązania, które mają poprawić 
komfort i bezpieczeństwo pasażerów, 
a także ułatwić życie tym wszystkim, 
którzy borykają się z zamykanym kil-
kadziesiąt razy dziennie przejazdem 
kolejowym na ulicy Krasickiego, zostały 
już przez samorząd ustalone z PKP PLK.

– Zgodnie z przyjętą przez spółkę 
PKP koncepcją, przejazdy kolejowe w 
Nowej Iwicznej oraz w Starej Iwicznej 
zostaną zlikwidowane, a w ich miejsce 
powstaną wiadukty kolejowe/drogowe 
wraz z nowymi układami drogowymi w 
lokalizacji likwidowanych przejazdów – 
pisze zastępca wójta Mirosław Wilusz. 
Podkreśla, że uzgodnienia trwają od 
lutego br. Rozmowy prowadzone były z 
przedstawicielami kolei oraz biura pro-
jektowego BBF Sp. z o.o. Krótko mówiąc, 
to konsultacje w ramach przygotowy-
wanego przez to biuro dokumentu – 
studium wykonalności dla rozbudowy 

torów aglomeracyjnych do Piaseczna i 
Konstancina-Jeziorny. Dokument miał 
być gotowy do końca września br., ale 
termin ten został wydłużony. Projek-

tanci mają go przedstawić w pierwszym 
kwartale 2022 roku. 

\\\   To tylko koncepcja
Innymi słowy rozwiązania, o któ-

rych pisze gmina, to pewne założenia 
koncepcyjne do wspomnianego doku-
mentu, który ma dać odpowiedź na py-
tanie o to, czy inwestycja ta jest w ogóle 
możliwa do realizacji, a także czy jest 
zasadna, przede wszystkim ze wzglę-
du na koszty. Mowa bowiem głównie 
o dobudowaniu dwóch dodatkowych 
torów do Piaseczna. Bez wątpienia 
rozbudowa infrastruktury kolejowej i 
zwiększenie częstotliwości kursowania 
pociągów to rozwiązanie, które inten-
sywnie urbanizującym się terenom na 
południe od Warszawy, jest potrzebne 
i uzasadnione. Zgodnie z założeniem, 
w ramach tej inwestycji miałoby zostać 
zlikwidowanych 10 przejazdów przez 
tory kolejowe, w tym m.in. te w Nowej 
Iwicznej oraz Starej Iwicznej, a w przy-
padku budowy linii pasażerskiej do 
Konstancina-Jeziorny również na ulicy 
Mleczarskiej. 

– Zaakceptowane przez strony roz-
wiązanie zakłada połączenie tunelem 
pieszo-rowerowym Alei Zgody z ulicą 
Torową, co zapewni mieszkańcom bez-
pieczne dotarcie do peronów. Perony 
zostaną przesunięte w stronę północną, 
tak aby dojście do nich było możliwe 
od strony Alei Zgody i ulicy Torowej. 
Ulica Torowa zostanie przebudowana 
i powstanie przy niej chodnik łączący 
się z chodnikiem przy ulicy Krasickiego 
– opisuje Mirosław Wilusz na stronie 
gminy. – Jest to bardzo dobra wiado-
mość, ponieważ osiągnięty kompromis 
pozwoli na realizację opracowanego 
przez Gminę projektu zagospodarowa-
nia terenu przy sąsiadującej z torami 
kolejowymi ulicy Sadowej. Tym bar-
dziej, że projekt ten obejmuje budowę 
parkingów – inwestycji bardzo potrzeb-
nej w tej lokalizacji. Przed nami kolej-
ne spotkania i uzgodnienia w sprawie 

rozwiązań drogowych w Starej Iwicznej 
– dodaje.

\\\   Koszty i czas
Pytanie brzmi, czy te rozwiązania 

zostaną przyjęte do realizacji, a jeśli tak 
to kiedy? Jeśli studium wykonalności 
przyniesie pozytywną odpowiedź co do 
możliwości zrealizowania tej inwestycji, 
co w kilku miejscach, choćby w sąsiedz-
twie samej stacji w Piasecznie, budzi 
wątpliwości ze względu na dostępność 
terenu pod budowę kolejnych dwóch 
torów (po obu stronach istniejących to-
rów znajdują się obiekty pod ochroną 
konserwatorską), to pozostaje kwestia 
kosztów. A mowa o inwestycji wartej 
prawdopodobnie co najmniej kilkaset 
milionów złotych. Wykonywanej na tra-
sie, którą zmodernizowano zaledwie 
kilka lat temu. Nawet, jeśli koszty nie 
będą grały roli, to do czasu realizacji in-
westycji i tak upłynie co najmniej kilka 
lat. Konieczne będzie opracowanie pro-

jektu, uzyskanie niezbędnych zezwoleń, 
znalezienie wykonawcy i w końcu sama 
budowa, która również wymaga czasu, 
zwłaszcza w sytuacji, gdy w grę wchodzi 
dodatkowo budowa kilku wiaduktów/
tuneli.

Jednocześnie, jeśli plan ten zosta-
nie przyjęty do realizacji, szanse na 
wykonanie w najbliższej przyszłości 
rozwiązań, które miałyby poprawić 
bezpieczeństwo i komfort mieszkań-
ców tu i teraz, zmaleją. Realizacja jakich-
kolwiek innych inwestycji na terenie, 
który w niedalekiej przyszłości ma być 
docelowo zagospodarowany, raczej nie 
uzyska zgody PKP PLK, nie mówiąc już 
o tym, by spółka była je skłonna rea-
lizować własnymi siłami i za własne  
pieniądze.

Spotkanie przedstawicieli PKP z za-
biegającymi o nie sołtysami oraz rad-
nym ma się odbyć w najbliższy piątek.

Tekst i zdjęcia Agnieszka Maj

Będą wiadukty i tunele. 
Pytanie tylko kiedy?

Tunel lub wiadukt przy ulicy Krasickiego to marzenie wielu stojących  
w korkach, a także właścicieli domów zlokalizowanych przy tej ulicy

Dojście na peron od strony północnej to jedno z ustaleń gminy, PKP  
i projektantów
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\\\ PIASECZNO

W listopadzie odbyły się 
konsultacje z mieszkańcami 
Piaseczna dotyczące przyszłego 
zagospodarowania terenów 
okolic dworca PKP  
w Piasecznie.

W nadchodzących latach rejon 
dworca PKP przy ulicy Dwor-

cowej będzie się zmieniał. Gmina po-
stanowiła zapytać mieszkańców Pia-
seczna czego oczekują i jakie zmiany 
chcieliby wprowadzić. Podczas kon-
sultacji sporo dyskutowano o terenach 
zielonych – tych istniejących, wartych 
zachowania lub rewitalizacji, ale rów-

nież takich, które dopiero mogłyby  
powstać.

\\\   Czego brakuje?
Piasecznianom najbardziej brakuje 

zielonych skwerów, placów zabaw dla 
dzieci i młodzieży, miejsc wypoczynku 
i rekreacji w bezpośrednim sąsiedztwie 
stacji kolejowej. 

Tereny dworca to istotny węzeł 
komunikacyjny. Jedną z ważniejszych 
kwestii dla pasażerów jest wygoda ko-
rzystania z transportu oraz zapewnie-
nie odpowiedniej liczby miejsc parkin-
gowych w okolicy.

Podczas rozmów padały konkretne 
propozycje, w tym ewentualne lokali-
zacje wielopoziomowego lub podziem-
nego parkingu. Uczestnicy konsultacji 
proponowali również umieszczenie 
parkingu rowerowego i rozszerzenie 
zasięgu Piaseczyńskiego Roweru Miej-
skiego o nowe obszary miasta i gminy.

Uczestnicy zwrócili również uwagę 
na potrzebę budowy nowych przejść 
przez tory kolejowe – czy to w postaci 
tunelu czy kładki. Na przedłużeniu ul. 
Nadarzyńskiej mieszkańcy chętnie wi-

dzieliby szeroki, doświetlony tunel pie-
szo-rowerowy, z kolei problematyczny 
przejazd przez tory między ulicami Jana 
Pawła II i Oreżną zastąpiliby tunelem.

\\\   Kolejne konsultacje
Wiosną 2022 roku odbędą się kolej-

ne konsultacje. Do tego czasu projektan-
ci przygotują koncepcję programowo-
-przestrzenną dla okolic dworca PKP. 
Następnie, uwzględniając złożone przez 
mieszkańców uwagi, urbaniści przygo-
tują projekt MPZP dla opracowywanego 
terenu.

Tekst i zdjęcia Piotr Lis

Zagospodarowanie 
terenów okolic 
dworca PKP\\\ POWIAT

W przyszłym roku powinna 
się rozpocząć budowa 
konstancińskiego odcinka 
DW721. Czy samorząd 
mazowiecki zamierza 
zabezpieczyć odpowiednie 
środki na inne drogi w powiecie 
piaseczyńskim? 

T emat dróg i panujących na nich 
warunków zdecydowanie jest 

tym budzącym wśród mieszkańców 
sporo emocji. Zazwyczaj negatywnych, 
bo albo nie mogą się doczekać inwesty-
cji, która ma poprawić warunki na ich  
trasie do pracy, szkoły czy sklepu, albo 
…nie mogą się doczekać zakończenia re-
alizacji inwestycji i związanych z budo-
wą utrudnień. Im wyższej klasy droga, 
tym więcej kierowców każdego dnia się 
nią porusza. Samochodów przybywa, a 
zmiany infrastruktury rzadko nadążają 
za potrzebami. Na terenie powiatu bo-
lączkami kierowców są przede wszyst-
kim droga krajowa DK79 na odcinku od 
Piaseczna do wybudowanej w ostatnich 
latach obwodnicy Góry Kalwarii oraz 
dwie drogi wojewódzkie – DW721 
biegnąca z zachodu na wschód powia-
tu przez gminy Lesznowola, Piaseczno 
i Konstancin-Jeziorna oraz łącząca Górę 
Kalwarię z Warszawą przez Konstancin-
-Jeziornę DW724. Obie drogi czekają 
na modernizację, a częściowo również 
nowy przebieg, omijający centra zloka-
lizowanych obecnie przy tych traktach 
miejscowości. 

W 2022 roku ma się w końcu roz-
począć przebudowa drogi DW721 
na odcinku od ulicy Julianowskiej w 
Piasecznie do ulicy Skolimowskiej w 
Konstancinie-Jeziornie. Latem br. do 
wojewody trafił w końcu wniosek o wy-
danie decyzji o zezwoleniu na realizację 
inwestycji drogowej. dla tej inwestycji. 
Wprawdzie mowa była o tym, że decy-
zja powinna zapaść do końca roku, ale 
już wiadomo, że termin jest nierealny.

– Odcinek ten aktualnie czeka na 
wszczęcie postępowania w Urzędzie 
Wojewódzkim. Stron w postępowaniu 
jest ponad 970, więc termin będzie za-
leżny od liczby chętnych, którzy będą 
chcieli zapoznać się z dokumentacją w 
Urzędzie Wojewódzkim – wyjaśnia To-
masz Dąbrowski, zastępca dyrektora 
MZDW. – Ze względu na obostrzenia 
dokumentację będzie można oglądać 

pojedynczo i w czasie nie dłuższym niż 
30 minut. Oczywiście, można obejrzeć 
ją bez problemu w MZDW, ale formalnie 
uwagi muszą zostać zgłoszone w Urzę-
dzie Wojewódzkim. Liczymy, że ten czas 
(najbardziej wpływający na proces) 
będzie jak najkrótszy i prognozujemy 
go do połowy stycznia. Kolejne etapy 
zależą od uwag, jakie zostaną zgłoszone 
i dopiero wtedy będzie można określić 
kolejne terminy – zaznacza.

W budżecie na rok 2022 na tę inwe-
stycję zaplanowano ponad 19,7 mln zł 
oraz 38,7 mln zł na rok 2023. Po uzyska-
niu decyzji ZRID, MZDW będzie mogło 
ogłosić przetarg na realizację liczącego 
blisko 5 km odcinka drogi. 

Jeśli chodzi z kolei o lesznowolski 
odcinek drogi DW721, na realizację 
jeszcze trzeba będzie poczekać. W Wie-
loletniej Prognozie Finansowej Sejmiku 
Województwa Mazowieckiego na razie 
na to zadanie zabezpieczono jedynie 1,7 
mln złotych na rok przyszły i ponad 2,5 
mln zł na rok 2023. Obwodnica Lesz-
nowoli obecnie wciąż jest bowiem na 
etapie projektowania. 

– Zakładam, że do końca wakacji 
2022 r. będziemy posiadać kompletną 
dokumentację techniczną i przejdzie-
my do procedur formalnych. Mamy du-

że szanse jeszcze w 2022 roku złożyć 
wniosek do Urzędu Wojewódzkiego i 
rozpocząć procedurę uzyskiwania po-
zwolenia – powiedział nam Tomasz 
Dąbrowski. Środki na realizację tej 
wielomilionowej inwestycji musiałyby 
zostać więc zabezpieczone dopiero na 
rok 2023 i kolejne.

W projekcie budżetu na 2023 rok 
oraz WPF nie znajdziemy za to śladu po 
tzw. obwodnicy Konstancina-Jeziorny. 
Budowa drogi DW724 utknęła bowiem 
z powodu braku zgody konserwatora 
zabytków na przesunięcie kapliczki 
w Moczydłowie oraz protesty części 
mieszkańców wsi, przez które miała-
by przebiegać nowa trasa. Wprawdzie 
ostatnio prezes spółki Arche, która 
chciałaby zrealizować swoją inwestycję 
na terenie starej fabryki papieru w Mir-
kowie, zapewniał, że jest po rozmowach 
z marszałkiem Adamem Struzikiem i 
jest wola szybkiej realizacji tej ważnej 
dla uzdrowiska inwestycji drogowej, ale 
na razie plany te nie znajdują odzwier-
ciedlenia w budżecie. 

Sesja budżetowa Sejmiku Woje-
wództwa Mazowieckiego zaplanowana 
jest na 21 grudnia br.

Tekst i zdjęcie Agnieszka Maj

Czy będą pieniądze 
na drogi wojewódzkie?

Kierowcy i mieszkańcy z utęsknieniem czekają na budowę nowej, dwupasmowej 
obwodnicy Lesznowoli

Uczestnicy konsultacji proponowali umieszczenie przy dworcu parkingu  
rowerowego 
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\\\ PIASECZNO

W grudniu minął rok, odkąd 
pożegnaliśmy Tomasza 
Dudka. Turniej jego imienia 
był wspaniałym świętem piłki 
nożnej.

W sobotę 11 grudnia w hali CEM 
w Piasecznie odbyło się wyjąt-

kowe wydarzenie piłkarskie – I Halowy 
Turniej Piłki Nożnej Kobiet „Dudi” im. 
Tomasza Dudka. Trener piłkarski, wy-
chowanek KS Piaseczno i były zawodnik 
takich klubów jak Polonia Warszawa 
oraz Górnik Łęczna odszedł przed-
wcześnie 7 grudnia 2020 roku – miał 
zaledwie 35 lat.

Rozgrywki piłkarskie trwały od go-
dzin porannych, a oficjalne rozpoczęcie 
miało miejsce o godzinie 13.

– Wszyscy spotkaliśmy się tu z po-
wodu Tomka, który w pewien sposób 

wpłynął na nasze życie. Czegoś nauczył, 
zostawił świetne wspomnienia. Sam też 
to przeżyłem, bo z Tomkiem miałem 
szczęście spędzać wakacyjne i majów-
kowe czasy – powiedział prowadzący 
wydarzenie Piotr Dębowski, komenta-
tor sportowy TVP, przyjaciel Tomasza 
Dudka.

– Ważne jest również to, co czło-
wiek pozostawia po sobie w życiu,  
czyli rodzina. Myślę, że to jest właściwy 
moment, abyśmy przywitali, a także 
okazali wyrazy wsparcia wszystkim 
najbliższym Tomka – żonie, dzieciom, 
rodzicom, siostrze. Kochani, jesteśmy 
z Wami, jesteśmy tu dzisiaj dla Tomka. 
Jesteśmy z Wami całym sercem, nasze 
serca biją dla Was i dla Tomka – dodał 
obecny na wydarzeniu Dariusz Szpa-
kowski, legenda polskiego dzienni-

karstwa sportowego, który następnie 
skomentował mecz Przyjaciele Tomka 
Dudka – Old Stars Gosirki.

Początkowo to zespół Przyjaciół, 
mający w składzie między innymi byłe-
go piłkarza Polonii Warszawa Igora Go-
łaszewskiego, miał przewagę, ale w dru-
giej połowie ekipa Gosirek z Magdaleną 
Dudek na czele w pewnym momencie 
całkowicie zdominowała przeciwnika. 
Ostatecznie mecz pokazowy zakończył 
się remisem 6:6.

\\\   Rozstrzygnięcie w rzutach 
karnych

Rywalizacja w samym turnieju to-
czyła się w dwóch grupach. Do Piasecz-
na przyjechały piłkarki następujących 
drużyn: AZS UW Warszawa, LSS Legia 
Warszawa, Ostrovia Ostrów Mazowie-

cka, Fuks Pułtusk, Świt Barcząca, KS 
Raszyn, KS Wilanów, MUKS Praga War-
szawa oraz Zamłynie Radom. Bardzo 
dobre zawody zanotowały reprezen-
tantki Gosirek Piaseczno.

Mimo że Gosirki na początku za-
wodów odniosły porażkę z AZS UW 
Warszawa i przegrały ze Świtem Bar-
cząca, wyszły z grupy z drugiego miej-
sca dzięki zwycięstwom w starciach 
z Zamłyniem Radom oraz KS Raszyn. 
W półfinale piłkarki z Piaseczna prze-
szły Ostrovię Ostrów Mazowiecka i 
czekało je spotkanie z zawodniczkami  
AZS-u.

W ciągu regulaminowego czasu gry 
bramki nie padły i o zwycięstwie w tur-
nieju musiały zadecydować rzuty karne. 
W serii „jedenastek” lepsze okazały się 
być zawodniczki z Warszawy. W meczu 
o brąz zwyciężyła zaś Legia.

Warto dodać, że najlepszą zawod-
niczką turnieju została Zosia Leśniew-
ska z Gosirek.

Tekst i zdjęcia Rafał Lipski

Zagrali dla „Dudiego”

Tomasz Dudek odszedł 7 grudnia 2020 roku

W zawodach wzięło udział 10 klubów piłkarskich

Mecz: Przyjaciele Tomka Dudka  
kontra Old Stars Gosirki
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\\\ STEFANOWO

Zakończyło się postępowanie  
w sprawie decyzji 
środowiskowej dotyczącej 
rozszerzenia działalności  
przez firmę McCormick S.A. 
(Kamis) w Stefanowie.  
Jak poinformowała  
sołtys i radna Anna Lasek, 
żadna z opiniujących instytucji 
nie widziała potrzeby 
przygotowania raportu 
środowiskowego.  

P roducent przypraw, prowadzący 
swoją działalność w Stefanowie, 

wystąpił do gminy z wnioskiem o wyda-
nie decyzji środowiskowej dla przedsię-
wzięcia polegającego na zmianie sposo-
bu zagospodarowania części hali ma-
gazynowej na produkcyjną. Informacja 
ta od razu wywołała opór sporej grupy 
mieszkańców, już teraz skarżących się 
na uciążliwości związane z działalnoś-
cią firmy. Temat był poruszany m.in. w 
sierpniu br. podczas zebrania wiejskie-
go. Wójt Maria Jolanta Batycka-Wąsik 
poinformowała wówczas zebranych, 
że chodzi o przekształcenie części hali 
magazynowej w produkcyjną. Jednak 
ani technologia, ani materiały używa-
ne do produkcji mają się nie różnić od 
tych używanych dotychczas w fabryce. 
Zwiększona produkcja wiązać ma się 
jednak ze wzrostem liczby ciężarówek 
docierających codziennie do zakładu 
w Stefanowie. A to właśnie uciążliwo-
ści komunikacyjne są tymi najczęściej 

zgłaszanymi przez okolicznych miesz-
kańców.

Wójt podkreśliła podczas spotkania 
z mieszkańcami, że działalność przed-
siębiorców jest dla gminy istotna ze 
względu na dochody podatkowe.  

– Musimy ustalić takie zasady 
współistnienia, które pozwolą pogo-
dzić interesy mieszkańców i przed-
siębiorców – zaznaczyła. Przyznała, 
że urzędnicy przeprowadzili własną 
analizę sytuacji i już przygotowali 
pewne propozycje dla firmy. Na tej li-
ście znalazł się między innymi montaż 
ekranów dźwiękochłonnych, dodatko-
wych filtrów i nasadzenia dodatkowej 
zieleni wysokiej oraz skomunikowanie 
fabryki tak, by umożliwić wyjazd sa-
mochodów ulicą Powszechną do ulicy 
Ułanów. Oczywiście takie rozwiązanie 
nie spotkało się z entuzjazmem miesz-
kańców Kolonii Warszawskiej, których 
ruch ten by obciążył. A deklarowana 
przez producenta liczba ciężarówek, 
które każdego dnia miałyby docierać 
do zakładu, ma się zwiększyć z 40 do 
110. Wójt Maria Jolanta Batycka-Wąsik 
poprosiła mieszkańców obecnych na 

sierpniowym spotkaniu w Mrokowie o 
składanie uwag – Będziemy je analizo-
wać i mogą być istotne przy podejmo-
waniu ostatecznej decyzji – podkreśliła.

Jak wynika z opublikowanego 7 
grudnia w BIP gminy dokumentu, za-
interesowani mieli 7 dni na zapoznanie 
się z dokumentacją dotyczącą postępo-
wania w sprawie decyzji środowisko-
wej. 

 – W trakcie postępowania wpły-
nęły 3 wnioski od mieszkańców, które 
dotyczyły głównie obaw o zwiększenie 
ruchu samochodowego, wzrost na-
tężenia hałasu oraz emisji zapachów. 
Uwagi te zostały przeanalizowane w 
prowadzonym postępowaniu i zostaną 
rozpatrzone przez Wójta Gminy Lesz-
nowola w uzasadnieniu decyzji – po-
informowała nas Agnieszka Adamus, 
kierownik Referatu Promocji. – Decy-
zja środowiskowa zostanie wydania 
po wnikliwym przeanalizowaniu przez 
organ (Wójta) całego materiału dowo-
dowego zgromadzonego w niniejszym  
postępowaniu.

Agnieszka Maj

Czy Kamis dostanie zielone 
światło?

Okoliczni mieszkańcy skarżą się przede wszystkim na uciążliwość ruchu  
samochodowego związanego z działalnością firmy
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Góra Kalwaria to miasto z bogatą 
historią. Jednocześnie jest bardzo 

atrakcyjnym miejscem do zamieszka-
nia. Ludzie, którzy ostatnio zakupili tu 
mieszkania, chwalą sobie to, że wszyst-
ko mają „pod ręką” – i sklepy, i punkty 
usługowe, i miejsca, gdzie można pójść 
na obiad czy dobrą kawę. Ja również 
lubię wybrać się na wycieczkę do Góry 
Kalwarii. Ostatnio, w październikową, 
słoneczną sobotę zasiadłam w ogród-
ku kawiarnianym mieszczącym się na 
terenie dawnej jednostki wojskowej 
zaadaptowanej na miejsce hotelowo-
-restauracyjne. Zamówiłam caffé latte 
i zupę borowikową, i w miłym towa-
rzystwie współtowarzyszki podróży 
rozmawiałyśmy o historii tego miejsca. 
I wtedy przypomniałam sobie o pewnej 
fotografii, którą znalazłam w zbiorach 
Ośrodka KARTA.

\\\   Stara fotografia
Fotografię opisano następującym 

tekstem: „1921, Góra Kalwaria, Polska. 
Uczestnicy i widzowie zawodów kon-
nych. W pierwszym rzędzie siedzą od 
lewej: piąty – porucznik Linzenbarth, 
porucznik Czenze, trzynasty – porucz-
nik Walewicz, piętnasty – dowódca 1 
Dywizjonu Artylerii Konnej im. gen. Jó-
zefa Bema podpułkownik Władysław 
Tadeusz Surmacki...” Oficer w jasnym 
mundurze patrzący w stronę fotografa 
i najwidoczniej bardzo zadowolony z 
tego, co się dzieje wokół, tak jak i ele-
ganckie panie siedzące obok niego. 
Interesujący człowiek, ale napisanie 
życiorysu tego niezwykłego oficera to 
nie lada wyzwanie i w krótkim felietonie 
nie ma szans na wyczerpanie tematu; to 

materiał na grubą księgę. Zasygnalizuję 
jedynie kilka wydarzeń z życia podpuł-
kownika, syna skromnych nauczycieli. 
Ukończył studia miernicze w Moskwie. 
W czasie I wojny światowej był dowód-
cą oddziału artylerii konnej.

\\\   Lata 1920-1926
Od 17 maja 1920 roku był dowódcą 

grupy artylerii w składzie I. Armii na 
Froncie Litewsko-Białoruskim. Brał 
udział w ciężkich walkach z Sowieta-
mi nad rzeką Serwecz, uczestniczył w 
odwrocie wojsk polskich na przedpola 
Warszawy. W lipcu i sierpniu dowodził 
17. pułkiem artylerii piechoty w wal-
kach V. Armii nad Wkrą. 19 września 
Surmacki został dowódcą 1. Dywizjonu 
Artylerii Konnej. W kwietniu 1921 roku 
ukończył we Lwowie dwumiesięczny 
kurs dla wyższych oficerów. Po powro-
cie do dywizjonu objął 5 czerwca do-
wództwo garnizonu Góra Kalwaria.

\\\   W wolnej Polsce
W czasie przewrotu majowego w 

1926 roku opowiedział się po stronie 
rządu. W październiku otrzymał przy-
dział do Wojskowego Instytutu Geogra-
ficznego na stanowisko zastępcy szefa. 
Od grudnia 1927 roku, będąc prze-
wodniczącym komisji regulaminowej 
instrukcji topograficznej dla artylerii, 

miał duży wpływ na szkolenie kadr to-
pografów wojskowych, w dostosowaniu 
map do potrzeb nowoczesnej artylerii. 
Pod jego kierownictwem uaktualniono 

i ujednolicono mapy topograficzne Pol-
ski. Od 1928 roku prowadził wykłady na 
Politechnice Warszawskiej z rachunku 
wyrównawczego, był asystentem prof. 
Warchałowskiego na Wydziale Geode-
zyjnym. 31 maja 1929 roku podpułkow-
nik Władysław Surmacki przeszedł w 
stan spoczynku, stworzył w Warszawie 
własną firmę: biuro miernicze. Firma 
doskonale prosperowała, a Władysław 
cieszył się ogromnym szacunkiem w 
środowisku mierniczych. W tym cza-
sie przewodniczył też Kołu Inżynierów 
Mierniczych przy Stowarzyszeniu Tech-
ników Polskich w Warszawie (1927-
36).

Czytałam sprawozdanie z kongre-
su Stowarzyszenia Inżynierów i Tech-
ników z 1937 roku, który odbył się w 
Katowicach. Zjazd Delegatów otworzył 
o godz. 10.45 prezes Zarządu Głównego 
Stowarzyszenia Mierniczych Przysię-
głych RP inż. Wł. Surmacki. Program ob-
rad przewidywał debatę o braku ustawy 
o trwałym rozgraniczeniu gruntów, któ-
ra położyłaby kres sporom granicznym 
i zapobiegła pospolitemu na wsi pienia-
ctwu. Nawiasem mówiąc, chyba do dziś, 
a mamy wiek XXI, nadal dość często 
działki wyznacza się „od tego smreka do 
tamtego”, a na Mazowszu „od tej tu siatki 
do ogrodzenia ciotki”. O! Panie pułkow-
niku, czemu los nie pozwolił Ci dokoń-

czyć dzieła życia? Ile cennych materia-
łów pomiarowych zmarnowało się w 
czasie wojny. Na katowickim kongresie 
Surmacki był z żoną. Organizatorzy za-

prosili mierniczych z rodzinami, pomysł 
ciekawy, a celem było zwiedzanie regio-
nu. W tym miejscu wolałabym napisać o 
balu w kasynie garnizonowym, tym ze 
stycznia 1925 roku, który odbył się pod 
patronatem Ministra Spraw Wojsko-
wych gen. dywizji Władysława Sikor-
skiego urządzonym przez Koło Opieki 
1. Dywizjonu Artylerii Konnej. Bal w 
Alei Szucha w Warszawie, ech! Gdyby 
tak opisać taniec tego wielkiego nie-
dźwiedzia Surmackiego i jego pięknej 
żony. W zawiadomieniu o balu widnieją 
nazwiska organizatorek: Władysławo-
wa Surmacka, Janowa Seroczyńska itd. 
Długa lista pań, żon oficerów. No i oni 
– oficerowie, kolosy, orły, sokoły. Wśród 
nich Surmacki.

Niestety! Aleja Szucha niedługo 
przestanie kojarzyć się z balem garni-
zonowym.

\\\   Wojna
We wrześniu 1939 roku nasz bo-

hater zgłosił się do wojska, jednak nie 
został przyjęty. Przedostał się z żoną i 
córką na wschód, ale po napaści sowie-
ckiej wrócił do Warszawy. Po spotkaniu 
z Witoldem Pileckim związał się z pod-
ziemiem zbrojnym jako szef Oddziału III 
w Tajnej Armii Polskiej.

Zostaje aresztowany w 1940 roku 
i 14 sierpnia pierwszym warszawskim 
transportem przewieziono go do obozu 
koncentracyjnego Auschwitz i przydzie-
lono mu numer obozowy 2759. Skiero-
wany do komanda mierniczych i biura 

budowy obozu, mógł wychodzić poza 
obręb obozu, co dawało mu możliwość 
przekazywania listów i informacji ust-
nych. We wrześniu do obozu trafił w 
nocy z 21 na 22 września 1940 roku, 
wraz z tzw. drugim transportem war-
szawskim, rotmistrz Witold Pilecki. Sur-
macki pomagał Pileckiemu w tworzeniu 
wojskowego podziemia w Auschwitz. W 
ten sposób powstał Związek Organiza-
cji Wojskowej, na którego czele stanął 
Witold Pilecki. Surmacki kierował tzw. 
pierwszą górną piątką ZOW-u, do któ-
rej oprócz niego należeli: kpt. dr. Wła-
dysław Dering (nr 1723), rtm. Jerzy de 
Virion (3507), Eugeniusz Obojski (nr 
194) i Roman Zagner (nr - brak danych). 
Ta piątka została zaprzysiężona przez 
rotmistrza Witolda Pileckiego.

Dzięki profesorowi politechniki z 
Karlsruhe – Heinrichowi Merkle – Sur-
macki został zwolniony z Auschwitz w 
marcu 1942 roku. Przywiózł do Warsza-
wy materiały zgromadzone przez więź-
niów i cenne informacje od Pileckiego 
dla komendy AK, a także plany obozu. 
Miał się zgłosić do Gestapo, sądził, że to 
formalność.

Został ponownie aresztowany i roz-
strzelany w nocy z 27 na 28 maja 1942 
roku w zbiorowej egzekucji w lesie w 
Sękocinie pod Magdalenką.

Żona Zofia i córka Alina wyemigro-
wały po wojnie do Stanów Zjednoczo-
nych.

Małgorzata Szturomska 

Krótka opowieść o ppłk. Władysławie Surmackim

Rok 1921, Góra Kalwaria, Polska. Uczestnicy i widzowie zawodów konnych.  
W szarym mundurze siedzi między paniami ppłk Władysław Surmacki

Rok 1937. Prezes Zarządu Głównego 
inż. W. Surmacki z żoną Zofią  
i Henryką Zarębską w Chorzowie
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\\\ NA SPEKTAKL PEŁEN 
HUMORU ZAPRASZA TEATR 
PO DWUDZIESTEJ               
Teatr Po Dwudziestej to jedna z grup 
teatralnych prowadzonych przez zna-
ną piaseczyńskiej widowni reżyserkę 
Ewę Kłujszo. Teatr składa się z do-
rosłych aktorów-amatorów pracują-
cych na co dzień w Domu Kultury i 
Przystanku Kultura. 
„Przekładaniec” to zabawna, futury-
styczna sztuka Stanisława Lema, nie-
gdyś sfilmowana przez Andrzeja Wajdę. 
Kierowca rajdowy Ryszard Fox niemal 
co wyścig ulega na trasie poważnemu 
wypadkowi, na szczęście transplanto-
lodzy przyszłości szybko sobie z tym 
radzą. Problemy się mnożą, a widzowie 
bawią się coraz lepiej, obserwując jak 
świat przyszłości coraz bardziej zanurza 
się w absurdzie.
Spektakl odbędzie się 18 grudnia o 
godz. 18.30 i 20.00 w Domu Kultury w 
Piasecznie. Wstęp na wydarzenie jest 
bezpłatny, obowiązują wejściówki do 
pobrania online w Domu Kultury oraz 
kasie CK. 
18 grudnia (sobota) 2021, godz. 18.30 
i 20.00, Wstęp wolny, Obowiązują wej-
ściówki, Dom Kultury, ul. Kościuszki 49, 
Piaseczno

\\\ TARGI MODY VINTAGE               
Klub Kultury w Józefosławiu zapra-
sza na targi mody i zbiórkę chary-
tatywną na rzecz osób bezdomnych  
i ubogich w Piasecznie. 

19 grudnia odbędą się Targi Mody 
Vintage wraz ze zbiórką charytatywną 
odzieży, koców i wszystkiego, co pomo-
że przetrwać zimę osobom bezdom-
nym i ubogim, prowadzoną wspólnie z 
Caritas Polska. W ramach wydarzenia, 
oprócz kiermaszu odzieży i przedmio-
tów o tematyce vintage, będą mogli 
Państwo zapoznać się z historią mody 
na przestrzeni lat w specjalnie przy-
gotowanej galerii oraz wziąć udział w 
warsztatach np. własnoręcznie robio-
nej biżuterii lub personalizacji odzieży. 
Zbiórka będzie prowadzona dla osób 
bezdomnych oraz ubogich z terenu po-
wiatu piaseczyńskiego.
19 grudnia (niedziela) 2021 roku, godz. 
10.00-18.00, Wstęp wolny, Klub Kultury 
w Józefosławiu, ul. Julianowska 67A

\\\ PIASECZNO 

\\\ JÓZEFOSŁAW 
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OBWIESZCZENIE STAROSTY PIASECZYŃSKIEGO
o wszczęciu postępowania

Na podstawie art. 11d ust. 5 i 6 ustawy z dnia 10 kwietnia 2003 r. o szczególnych zasadach 
przygotowania i realizacji inwestycji w zakresie dróg publicznych (t.j. Dz. U. z 2020 r. poz. 1363) 
zawiadamia się, że w dniu 2 grudnia 2021 r. zostało wszczęte postępowanie w sprawie udzielenia 
zezwolenia na realizację inwestycji drogowej:                               
dla:       Wójta Gminy Prażmów, ul. Czołchańskiego 1, 05-505 Prażmów   
obejmująca:    rozbudowę drogi gminnej nr 280517W na odcinku od drogi wojewódzkiej   nr 722  

do drogi powiatowej nr 2832W w ciągu ulic Błońskiej, Południowej i Dębowej  
wraz z infrastrukturą techniczną

Działki przeznaczone pod realizację inwestycji drogowej: 
w liniach rozgraniczających projektowanej drogi:
drukiem wytłuszczonym – pod przejęcie przez jednostkę samorządu terytorialnego – Gminę Prażmów, 
w nawiasach podano nr działki po podziale (po średniku działki po podziale poza inwestycją pozostające 
przy aktualnym właścicielu), oznaczone wg katastru nieruchomości numerami:
jednostka ewidencyjna 141805_2 Prażmów, 0021 Prażmów: 109/1 (109/12, 109/10; 109/13), 109/4 
(109/14; 109/15), 109/8 (109/16; 109/17), 107, 102/8
jednostka ewidencyjna 141805_2 Prażmów, 0005 Dobrzenica: 32/1
jednostka ewidencyjna 141805_2 Prażmów, 0002 Błonie: 32/2, 25/2, 32/3, 26/1 (26/2; 26/3), 27/3, 33 
(33/1; 33/2), 40/9 (40/19; 40/20), 8 (8/1; 8/2), 34 (34/1; 34/2), 10 (10/1; 10/2), 37 (37/1; 37/2), 38 (38/1; 
38/2), 14/1 (14/2; 14/3), 15/27, 39 (39/1; 39/2), 41 (41/1;  41/2), 42 (42/1; 42/2), 15/11 (15/28; 15/29), 15/8 
(15/30, 15/31; 15/32), 15/3 (15/33; 15/34), 16/15 (16/99; 16/100), 43 (43/1, 43/2), 16/87 (16/93; 16/94), 
16/2 (16/95; 16/96), 16/6 (16/97; 16/98), 44/1 (44/10; 44/11), 44/7 (44/12; 44/13), 44/3 (44/8; 44/9), 23, 
46/9, 47/8, 96 (96/1; 96/2), 97 (97/1; 97/2), 47/9, 47/5 (47/15; 47/16), 98/3, 98/1 (98/4; 98/5), 98/2 (98/6; 
98/7), 99/1 (99/5; 99/6), 99/4, 100/2, 100/1 (100/4; 100/5), 100/3, 21/2 (21/7, 21/8), 21/3 (21/9; 21/10), 
47/11, 48, 52 (52/1; 52/2), 64 (64/1; 64/2), 54/1 (54/2; 54/3), 53/4, 53/5, 53/2, 61/11 (61/12; 61/13)
jednostka ewidencyjna 141805_2 Prażmów, 0026 Wola Prażmowska: 354, 355/2 (355/3, 355/4; 355/5), 
356/2 (356/6; 356/7), 400/1 (400/2; 400/3), 410/3 (410/5; 410/6), 410/4 (410/7; 410/8), 408/2 (408/3; 
408/4), 407/2 (407/3; 407/4), 405/4, 405/5 (405/11; 405/12), 405/3 (405/9; 405/10), 404/7 (404/11; 
404/12), 404/4 (404/9; 404/10), 404/3, 403/2 (403/3; 403/4), 402/6 (402/9; 402/10), 402/5 (402/7; 402/8), 
401/13 (401/17; 401/18), 401/14, 401/11, 394/1 (394/2; 394/3), 390/2 (390/3; 390/4), 391/2 (391/3; 
391/4), 392/2 (392/3; 392/4), 393/2 (393/3; 393/4)
jednostka ewidencyjna 141805_2 Prażmów, 0028 Zadębie: 26/9, 28/1 (28/2, 28/3, 28/4, 28/5, 28/6, 28/7, 
28/8, 28/9), 25/1 (25/2; 25/3), 24/1 (24/2; 24/3), 23/4 (23/11; 23/12), 22/1 (22/2; 22/3), 21/1 (21/2; 21/3), 
20/1 (20/2; 20/3), 19/3 (19/16; 19/17), 19/2 (19/14; 19/15), 18/3 (18/9; 18/10), 17/1 (17/3; 17/4), 16/6 
(16/8; 16/9), 15/1 (15/2; 15/3), 14/3 (14/4; 14/5), 13/1 (13/2; 13/3), 12/3 (12/4; 12/5), 11/1 (11/2; 11/3), 
10/1 (10/2; 10/3), 9/1 (9/2; 9/3), 8/1 (8/2; 8/3), 7/1 (7/2; 7/3), 6/1 (6/2; 6/3), 5/1 (5/2; 5/3), 4/1 (4/2; 4/3), 
3/1 (3/2; 3/3), 2/1 (2/2; 2/3), 1/1 (1/2; 1/3)
jednostka ewidencyjna 141805_2 Prażmów, 0027 Wola Wągrodzka: 75, 76/25 (76/34; 76/35), 76/26, 
76/24 (76/31, 76/32; 76/33), 74 (74/1; 74/2), 76/23 (76/29; 76/30), 69/34, 69/4 (69/45; 69/46), 69/1 
(69/47; 69/48), 69/35, 76/2, 76/3 (76/27; 76/28)
poza liniami rozgraniczającymi projektowanej drogi:
(w nawiasach podano nr działki przed podziałem)
działki, na których planowane jest wykonanie robót związanych z budową lub przebudową sieci 
uzbrojenia terenu oraz z budową lub przebudową innych dróg publicznych
jednostka ewidencyjna 141805_2 Prażmów, 0027 Wola Wągrodzka: 69/46 (z dz. 69/4), 76/30 ( z dz. 76/23), 
76/33 (z dz. 76/24) 74/2 (z dz. 74), 77, 76/1 
jednostka ewidencyjna 141805_2 Prażmów, 0026 Wola Prażmowska: 393/4 (z dz. 393/2)
jednostka ewidencyjna 141805_2 Prażmów, 0002 Błonie: 21/8 (z dz. 21/2), 93, 46/5, 20/2, 18/2, 33/2  
(z dz. 33), 30/4, 

Akta sprawy do wglądu znajdują się w Starostwie Powiatowym w Piasecznie,  ul. Chyliczkowska 14, 
05-500 Piaseczno, kancelaria Architektoniczno-Budowalna, gdzie od pon. do piąt. w godzinach 8-16, 
można zgłaszać ewentualne uwagi i wnioski do czasu wydania orzeczenia w sprawie. 

Zgodnie z art. 49 ustawy – Kodeks postępowania administracyjnego doręczenie uważa się  
za dokonane po upływie czternastu dni od dnia publicznego ogłoszenia..

Z up. Starosty Piaseczyńskiego mgr inż. Sylwia Moszczyńska-Staś 
Naczelnik Wydziału Architektoniczno-Budowlanego

Nr rej. ARB.6740.1.45.2021.MT  
Publiczne obwieszczenie nastąpiło w dniu: 15.12.2021 r.

      

INFORMACJA
Zarząd Powiatu Piaseczyńskiego działając na podstawie art. 35 ust. 1 ustawy z dnia 21 sierpnia 1997 r. 
o gospodarce nieruchomościami (t.j. Dz. U. z 2021 r., poz. 1899) informuje, iż na tablicy  
ogłoszeń w siedzibie Starostwa Powiatowego w Piasecznie, ul. Chyliczkowska 14 oraz na stronie 
internetowej www.bip.piaseczno.pl, zamieszczony został szczegółowy wykaz obejmujący część  
nieruchomości przeznaczonej do oddania w najem, dot. nieruchomości stanowiącej własność 
Powiatu Piaseczyńskiego, położonej przy ul. Chyliczkowskiej 20 w Piasecznie, oznaczonej jako 
działka ewid. nr 8/7, obr. 27 m. Piaseczno, uregulowanej w księdze wieczystej nr WA1I/00031088/6.  
Wykaz został wywieszony na tablicy ogłoszeń na okres 21 dni od dnia 14.12.2021 r.

Zarząd Powiatu Piaseczyńskiego

OGŁOSZENIE
o przystąpieniu do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego    

Na podstawie art. 17 pkt 1 ustawy z dnia 27 marca 2003 roku o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym (Dz. U. z 2021 r., poz. 741 ze zm.) oraz art. 39 ust. 1 
ustawy z dnia 3 października 2008 r. o udostępnianiu informacji o środowisku i jego ochronie, udziale społeczeństwa w ochronie środowiska oraz ocenach oddziaływania 
na środowisko (Dz. U. z 2021 r. poz. 247 ze zm.) zawiadamiam o podjęciu przez Radę Miejską Góry Kalwarii uchwał:

1)  Nr LX/541/2021 z dnia 27 października 2021 r., w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego  
dla  fragmentu wsi Cendrowice  cz. III.

2)  Nr LX/542/2021 z dnia 27 października 2021 r., w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu  zagospodarowania przestrzennego 
dla fragmentu wsi Solec na obszarze gminy Góra Kalwaria (część II).

Wnioski do projektu zmiany planu miejscowego mogą być składane: osobiście w Urzędzie Miasta i Gminy Góra Kalwaria przy ul. 3 Maja 10, 05-530 Góra Kalwaria, 
poprzez pocztę elektroniczną na adres e-mail: kancelaria@gorakalwaria.pl oraz elektronicznej skrzynki pocztowej na platformie e-Puap:/GoraKalwaria/skrytka. Wniosek 
powinien zawierać nazwisko, imię, nazwę i adres wnioskodawcy, przedmiot wniosku oraz oznaczenie nieruchomości, której dotyczy. Wnioski będą rozpatrywane przez 
Burmistrza Miasta i Gminy Góra Kalwaria. Termin składania wniosków upływa dnia 7 stycznia 2022 roku. 

Przekazane dane osobowe będą przetwarzane zgodnie z  informacją „ Dane osobowe” zawartą  na stronie  internetowej Urzędu Miasta i Gminy Góra 
Kalwaria, bądź  pod numerem tel. 22 736 38 26 (kontakt do powołanego w Urzędzie Miasta i Gminy Góra Kalwaria inspektora danych osobowych).

Z up. Burmistrza Miasta i Gminy Góra Kalwaria
Z-ca Naczelnika Wydziału Planowania Przestrzennego Renata Ługowska

Plan nr 1.
Granica obszaru ABCDEFGHIJK-A sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego:
AB – fragment północnej granicy dz. ew. nr 192/3; BC – fragment zachodniej granicy dz. ew. nr 192/3; CD - fragment północnej granicy 
dz. ew. nr 192/3; DE – fragment zachodniej linii rozgraniczającej terenu oznaczonego symbolem przeznaczenia ZL6 ( na obszarze dz. nr 
192/3) stanowiącej jednocześnie fragment wschodniej linii rozgraniczającej terenu MNU12 ( na obszarze dz. nr 192/3) w miejscowym 
planie zagospodarowania przestrzennego dla fragmentu wsi Cendrowice – etap Ia oraz fragment etapu II (uchwała nr LXXII/751/2018  
z dnia 17.10.2018 r.); EF – fragment południowej linii rozgraniczającej terenu oznaczonego symbolem przeznaczenia ZL6 ( na obszarze dz. 
nr 192/3) stanowiącej jednocześnie fragment północnej linii rozgraniczającej terenu MNU12 ( na obszarze dz. nr 192/3) w miejscowym 
planie zagospodarowania przestrzennego dla fragmentu wsi Cendrowice – etap Ia oraz fragment etapu II (uchwała nr LXXII/751/2018  
z dnia 17.10.2018 r.); FG – północna granica dz. ew. nr 192/4 wraz z przedłużeniem do wschodniej granicy dz. ew. nr 196; GH – fragment 
wschodniej granicy dz. ew. nr 196; HI – południowa granica dz. ew. nr 188/5 wraz z przedłużeniem do wschodniej granicy dz. ew. nr 196; 
IJ – fragment wschodniej granicy dz. ew. nr 184; JK – południowe granice dz. ew. nr: 184 i 183; KA – zachodnia granica dz. ew. nr 183 oraz 
fragment zachodniej granicy dz. ew. nr 192/3;

Plan nr 2.
Granica obszaru sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego:
AB – północna granica miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla fragmentu wsi Solec na obszarze gminy Góra 
Kalwaria (część II), przyjętego uchwałą nr 467/XXXV/2005 Rady Miejskiej w Górze Kalwarii z dnia 5 października 2005 r. (Dz. Urz. Woj. Maz.  
z 2005 r., poz. 10087), zmienionego uchwałą nr XXX/262/2020 Rady Miejskiej Góry Kalwarii z dnia 29 kwietnia 2020 r (Dz. Urz. Woj. 
Maz z 2020 r. poz. 5254); BC – zachodnia granica miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla fragmentu wsi Solec cz. 
III, przyjętego uchwałą nr LXXII/748/2018 z dnia 31.10.2018 r. ( Dz. Urz. Woj. Maz 2018 poz. 10404); CDA – granica miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego dla fragmentu wsi  Solec na obszarze gminy Góra Kalwaria (część II), przyjętego uchwałą nr 467/
XXXV/2005 Rady Miejskiej w Górze Kalwarii z dnia 5 października 2005 r. (Dz. Urz. Woj. Maz. z 2005 r., poz. 10087), zmienionego uchwałą nr 
XXX/262/2020 Rady Miejskiej Góry Kalwarii z dnia 29 kwietnia 2020 r (Dz. Urz. Woj. Maz z 2020 r. poz. 5254); EFGH – granica miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego dla fragmentu wsi Solec na obszarze gminy Góra Kalwaria (część II), przyjętego uchwałą nr 467/
XXXV/2005 Rady Miejskiej w Górze Kalwarii z dnia 5 października 2005 r. (Dz. Urz. Woj. Maz. z 2005 r., poz. 10087),zmienionego uchwałą  
nr XXX/262/2020 Rady Miejskiej Góry Kalwarii z dnia 29 kwietnia 2020 r (Dz. Urz. Woj. Maz z 2020 r. poz. 5254); HE – wschodnia granica 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla fragmentu wsi Solec cz. III, przyjętego uchwałą nr LXXII/748/2018  z dnia 
31.10.2018 r. ( Dz Urz. Woj. Maz 2018 poz. 10404).

Góra Kalwaria, dnia 15.12.2021 r.     

      
OBWIESZCZENIE STAROSTY PIASECZYŃSKIEGO

Na podstawie art. 11f ust. 3 i 4 ustawy z dnia 10 kwietnia 2003 r. o szczególnych zasadach 
przygotowania i realizacji inwestycji w zakresie dróg publicznych (tj. Dz. U. z 2020 r., poz. 1363) Starosta 
Piaseczyński zawiadamia, że w dniu  17 listopada 2021 r., na wniosek Wójta Gminy Lesznowola, ul. 
Gminna 60, 05-506 Lesznowola, została wydana decyzja Starosty Piaseczyńskiego nr 39/2021 (nr rej. 
ARB.6740.1.30.2021.NP) o zezwoleniu na realizację inwestycji drogowej: „rozbudowa drogi gminnej ul. 
Poprzecznej wraz ze skrzyżowaniem na odcinku od ul. Zakręt do działki nr ew. 111 w miejscowości 
Mysiadło
Działki przeznaczone pod realizację inwestycji drogowej: 
w liniach rozgraniczających projektowanej drogi:
drukiem wytłuszczonym – działki pod przejęcie przez jednostkę samorządu terytorialnego – Gminę 
Lesznowola, (w nawiasach podano nr działki po podziale, po średniku działki po podziale poza inwestycją 
pozostające przy aktualnym właścicielu) oznaczone wg katastru nieruchomości numerami:
jedn. ew. Lesznowola, obręb 0019 Mysiadło
125, 151, 179, 180, 136, 124/8, 181, 124/1 (124/10; 124/11), 126 (126/1; 126/2), 127 (127/1; 127/2), 150 
(150/1; 150/2), 152/1 (152/3; 152/4), 124/9 (124/12; 124/13), 152/2
poza liniami rozgraniczającymi projektowanej drogi:
działki na których wprowadza się ograniczenie w korzystaniu z nieruchomości dla wykonania budowy 
lub przebudowy sieci uzbrojenia terenu:
jedn. ew. Lesznowola, obręb 0019 Mysiadło
150/2 z dz. 150, 152/4 z dz. 152/1, 152/2, 124/11 z dz. 124/1, 126/2 z dz. 126

Z treścią decyzji nr 39/2021 z dnia 17 listopada 2021 r. na realizację inwestycji drogowej oraz 
załączonymi do niej materiałami można zapoznać się w Starostwie Powiatowy w Piasecznie, ul. 
Chyliczkowska 14, 05-500 Piaseczno, po wcześniejszym umówieniu się drogą e-mailową na adres 
n.postek@piaseczno.pl lub telefonicznie nr tel. (22) 756 62 54 wew. 119. Sprawę prowadzi: Natalia Postek.

W celu umówienia lub wysłania uwag proszę powołać się na nr rej. ARB.6740.1.30.2021.NP. Od ww. 
decyzji służy prawo wniesienia odwołania do Wojewody Mazowieckiego, za moim pośrednictwem 
(Starosta Piaseczyński, ul. Chyliczkowska 14, 05-500 Piaseczno), w terminie 14 dni od dnia jej publicznego 
ogłoszenia. Zgodnie z art. 49 ustawy – Kodeks postępowania administracyjnego doręczenie uważa się za 
dokonane po upływie czternastu dni od dnia publicznego ogłoszenia.

Z up. Starosty Piaseczyńskiego mgr inż. Sylwia Moszczyńska-Staś 
Naczelnik Wydziału Architektoniczno-Budowlanego

Nr rej. ARB.6740.1.30.2021.NP   
Publiczne obwieszczenie nastąpiło w dniu: 15.12.2021 r.



15NR 365 (9) 15 GRUDNIA 2021

DAM PRACĘ 

Aqua Tech zatrudni młodych  
do przyuczenia. Praca przy produkcji  
izolacji i w magazynie w godzinach  
7:30 - 15:30. Soboty i niedziele wolne. 
Umowa o pracę po okresie próbnym. 
Wynagrodzenie po okresie próbnym  
do 3.400 zł na rękę, Piaseczno,  
tel. 570118900,  
mail: kontakt@aqua-tech.com.pl

Firma z Raszyna zatrudni  
kierowcę kat. B transporty, W-wa  

i okolice, 535 170 170  

PRACA OD ZARAZ! Ochrona magazynów 
w Adamowie/Ołtarzewie/k. Brwinowa, 
16zł/h, 510011347 lub 571330639

Zatrudnię sprzedawcę do sklepu spożyw-
czego , Piaseczno, tel. 22 757 07 61 

Praca przy kompletacji zamówień interne-
towych w Piasecznie. 23 zł/h brutto Tel. 
533 369 535 

Kierowcę do zakładu pogrzebowego  
tel. 605 129 453

Zatrudnimy fryzjera/kę Ustanów,  
tel. 502 222 221 

Kierowcy kat B na 1/2 etatu praca  
Warszawa i Piaseczno 605 129 453

Kelnerów, kucharzy, pomoc na kuchni 
Lesznowola 607 343 332

Pomoc kuchni bufetowej Sękocin  
600 392 412, 692 917 319

Pracownik fizyczny. 18 netto. 508 003 136 

Zatrudnię pracowników do produkcji 
kebabów (składacz, streczowacz),  
tel. 606 259 458 

Zatrudnię kierowcę kat C lub C+E  
z okolic Góry Kalwarii. Praca po kraju.  
tel 601 378 719

Zatrudnię pracowników do rozbioru 
drobiu, tel. 606 259 458, 604 735 489  

Potrzebny magazynier Skład Budowlany, 
Piaseczno, Mostowa 11, tel. 603 202 133

Magazyniera do sklepu spożywczego  
w Ustanowie, tel.602 601 676  

SZUKAM PRACY  

Sprzątanie 516-096-759

Opieka 24h/dobę 604400244

USŁUGI  

Sprzedaż i montaż okien i drzwi wew.  
i zew. Rolety zew., wew. żaluzje,  
plisy, moskitiery. Parapety wew. i zew.  
22 717 71 00, 601 623 480, 603 310 223    

Pozwolenia na użytkowanie  
dla starych domów. Legalizacje  

samowoli budowlanych sprzed lat,  
tel. 695 451 655 

AUTOMATYKA, napędy do bram  
- przesuwnych, garażowych,  
dwuskrzydłowych. Sprzedaż, montaż  
i serwis, tel. 790 331 339 

WYCINKA DRZEW, USŁUGI  
PODNOŚNIKIEM KOSZOWYM,  
USŁUGI MINIKOPARKĄ  
TEL: 537 537 450, 537 537 650 

Malowanie, glazurnictwo, podłogi i pane-
le, szybko i solidnie tel. 669 945 460

BEZPYŁOWE CYKLINOWANIE, REMONTY 
od A do Z. TADEUSZ BIAŁOGRODZKI  
Tel. 502 093 588, 22 756 57 63

KUCHNIE,SZAFY,GARDEROBY,PANELE, 
MEBLE NA WYMIAR, TEL. 723 533 233

Ogrodzenia, panele ogrodzeniowe, siatka 
+ montaż producent tel. 503 572 046 

Malowanie, gładzie, panele i inne  
remonty Tel. 799 946 860

Koszenie, niwelacja terenu, wycinka 
drzew wraz z wywozem tel. 505 591 721

USŁUGI TRANSPORTOWE 509 125 956 

Hydraulika, gaz, domki, mieszkania  
Tel. 602 651 211

PRANIE - CZYSZCZENIE dywanów,  
tapicerki meblowej i samochodowej  
508 65 20 30

Malarskie tanio tel. 22 7277747,  
501 976 533

Wypożyczalnia busów Piaseczno i okolice 
600 479 955

Docieplanie poddaszy pianą, wylewki  
tel. 607 378 288

ALARMY, KAMERY, DOMOFONY  
600 421 203

Wywozimy graty z chaty tel. 505 591 721 

Tynki gipsowe i tradycyjne 604415352 

Kominiarz tel. 500 214 632 

Meble na wymiar, kuchnie, 608027564

Wywóz gałęzi 519874891

Naprawa, serwis okien i drzwi,  
naprawa i wymiana okuć, wymiana  
szyb i uszczelek, tel. 22 717 71 00,  
603 310 223,601 623 480 

Przeprowadzki tel. 505 591 721

Tynki maszynowe 533125444 

Remonty, budowlane, ogrodzenia,  
tel. 513 137 581

Naprawa pralek, tel. 602 322 951

Docieplanie budynków, szybko, tanio, 
solidnie, tel. 502 053 214

Renowacja mebli, tel. 510 266 143

Remonty, malowanie, tel. 510 128 912

Hydraulik naprawy, tel. 698 185 911 

KUPIĘ  

Kupię kasety magnetofonowe  
i czarne płyty muzyczne  

Tel. 501 781 933 

Kupię ciągniki rolnicze, stare motocykle 
wsk, simson, fiat 125p itp.  
Tel 721-029-688 

Kupię działkę - budowlaną, usługową, 
rolną. Tel. 797 231 465 

Antyczne meble, obrazy, srebra, platery, 
odznaczenia, szable, książki, pocztówki, 
504 017 418   

AUTO-MOTO KUPIĘ

Skup Aut, wszystkie marki. Gotówka  
od ręki. tel. 510 210 692

Skup aut za gotówkę szybki dojazd  
i wycena tel. 533 525 533

Skup kamperów, przyczep  
kempingowych 505 530 300

Skup aut 2010-2021r. 505 530 300

NIERUCHOMOŚCI SPRZEDAM

Sprzedam 4,30 h na pograniczu 
gminy Prażmów i gminy Chynów  
tel. 608 867 053

Działki budowlane 800 m2 k. Prażmowa, 
tel. 602 770 361

NIERUCHOMOŚCI KUPIĘ

Kupię las, okolice Prażmowa,  
tel. 602 770 361  

NIERUCHOMOŚCI WYNAJEM

PESEL, Meld, Umowa - 720 90 80 80 

1-ka 480 Para 300/Os + Licz 885828884                    

NAUKA 

Korepetycje - komputer tel.: 601 492 904

Matematyka, 664 438 144     

ZDROWIE 

Psychoterapia, konsultacje - 660 565 
007, www.psychoterapiagorakalwaria.pl

Wizyty domowe dentysty-chirurgia,  
protetyka-509 717 247

PROTEZY ZĘBOWE NAPRAWA  
TEL. 502 031 221

Dom Opieki „Róża” 604424729

MATRYMONIALNE  

Szukam partnerki 50+ Tel.792 560 466     

FINANSE  

Kredyty tel. 513 654 277

ANTYWINDYKACJA. ODDŁUŻANIE  
Z CHWILÓWEK I POŻYCZEK  
POZABANKOWYCH. UPADŁOŚĆ  
KONSUMENCKA. RESTRUKTURYZACJA 
ZADŁUŻEŃ DLA FIRM I ROLNIKÓW  
Z WPISEM DO MSIG. 690-016-555

OGŁOSZENIA

 

\\\  OGŁOSZENIA DROBNE
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Zapraszamy na przyjemny, smaczny 
odpoczynek oraz na miłe spędzanie czasu 
z przyjaciółmi. Menu Villi Pasja to przebo-
gaty wachlarz kuchni polskiej i staropol-
skiej. Są w niej również akcenty z różnych 
stron Europy, bo kuchnia polska to tygiel 
kulinarny – zlepek dań kuchni żydowskiej, 
carskiej, austro-węgierskiej, niemieckiej, ta-
tarskiej, ukraińskiej... i jeszcze wielu innych 
inspiracji z dalszych i bliższych zakątków 
Europy i świata, które nasza kuchnia tra-
dycyjna wchłonęła na przestrzeni lat. Villa 
Pasja to dworek z klasycystycznymi wnę-
trzami w klimacie retro. Na naszych go-
ści czekają piękne sale, obrazy i kominek, 
który ociepla wnętrza i dopełnia nastrój. 
Wokół restauracji roztacza się piękny, duży, 
letni ogród i namioty dla gości, a w nim 
plenerowa, otwarta kuchnia z przepięk-
nie pachnącym grillem oraz smakowitymi 
sałatkami.

Villa Pasja Jagielska 56 to idealne miej-
sce na każdą imprezę okolicznościową  
i sobotnio-niedzielne spędzenie wolnego 
czasu.

Impreza Sylwestrowa 2021! 
W Villi Pasja! Z nami warto!

...Jaki Sylwester i Nowy Rok – taki cały 
rok... jak mówi powiedzenie! Zapraszamy 
na mocno pyszny Wieczór Sylwestrowy  
z dobrą zabawą, tańcem oraz muzyką!

U nas świętujemy Wieczór Sylwestro-
wy i Nowy Rok 2022 mocno kulinarnie,  
a więc nietuzinkowo...To będzie wielka 
uczta i degustacja przewyborna! Kubki 
smakowe będą rozgrzane do czerwoności!

Klimat retro, żywy ogień – kominek, 
muzyka i dużo dobrego jedzenia. Do tego 
rozmaite trunki na „przepłukanie i schło-
dzenie” kubków smakowych... w sam raz, 
żeby we wspaniałym nastroju przywitać 
nowy, 2022 rok! Cena od osoby 400 zł 
(alkohol na miejscu do kupienia w cenie 
detalicznej).

Restauracja Polska Villa Pasja
tel. 502 020 180

mail: restauracja@villapasja.waw.pl

  Villa Pasja   – najnowsze, 
przepyszne kulinarne miejsce 
po tej stronie Warszawy.
Villa Pasja znajduje się na granicy Warszawy i Mysiadła  
przy ul. Jagielskiej 56, a więc położona jest w bliskim sąsiedztwie  
Piaseczna. Usytuowana w pobliżu Warszawy i Piaseczna przyciąga 
głodnych mieszkańców licznie zamieszkujących te okolice.


